
EDITA L’AJUNTAMENT DEL PINÓS
WWW.PINOSO.ORG   ANY 33   Nº 318

NOVEMBRE - DESEMBRE  2015

EL NOSTRE ENTORN PROTEGIT
No hi haurà petroli al Cabeço

El Coto Paratge Natural Municipal
Entitat Local Exemplar en Defensa de la Biodiversitat 2015

S’ENCÉN LA IL·LUSIÓ DEL NADAL



NOVEMBRE-DESEMBRE 2015 NOVEMBRE-DESEMBRE 2015EL CABEÇO EL CABEÇO

Información Municipali

0302

Amb una exposició sobre les actuacions que s’han realitzat durant 
més de dues dècades, una representació teatral i una visita a les 
instal·lacions, es van celebrar els primers actes amb motiu del 25 ani-
versari de l’Aula de la Natura.

La jornada va comptar amb la presència del secretari autonòmic de 
Medi Ambient, Julià Álvaro, que va signar al llibre d’or de la vila. Julià va 
dir que el govern de la Generalitat sempre estarà al costat dels veïns del 
Pinós, destacant “que per arribar als 25 anys es necessita de la sensibi-
lització de moltes persones i que totes elles hagen sumant, com ha estat 
el cas del Pinós”.

Alcaldes i regidors de Medi Ambient de l’Ajuntament del Pinós dels 
últims 25 anys, així com regidors de les localitats veïnes de Monòver i 
Alguenya, empreses col·laboradores i tècnics de la Generalitat, van estar 
presents als actes, convidats per la Regidoria de Medi Ambient.

PORTES OBERTES A L’AULA DE LA NATURA
Amb tallers per a xiquets, visites a pedreres restaurades, senders 
d’itinerari mediambiental i solta d’aus rapinyaires, la Regidoria de Medi 
Ambient va celebrar una jornada de portes obertes de l’aula de la natura 
per commemorar els seus 25 anys d’història. Més d’un centenar de perso-
nes van participar a les activitats, la majoria veïns del Pinós, però també 
de localitats veïnes com Monòver, Sax o una associació ecologista de 
Crevillent. En la jornada també a haver solta d’aus recuperades (quatre 
xoriguers, dos mussols i una òliba). La regidora de Medi Ambient, Sílvia 
Verdú, es va mostrar satisfeta per l’esdevenir de la jornada, “ja que ha 
acompanyat la climatologia, i ha segut una jornada en família”.  
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El Consell declara el “Monte Coto” 
com a Paratge Natural Municipal

El Cabeço ja no albergarà 
hidrocarburs

L’Aula de la Natura complix 25 anys
El Pinós, premi Municipi Exemplar 
en Defensa de la Biodiversitat 2015

Després de prop de quatre anys de tràmits, per fi és una realitat la 
declaració de Paratge Natural Municipal per part del Consell. L’enclau 
“Monte Coto-Pinoso” ja disposa d’esta figura de protecció gràcies 
als seus valors forestals, geològics, mediambientals o socioculturals.

Amb aquesta denominació s’estableix un règim jurídic de protec-
ció, corresponent a l’Ajuntament del Pinós l’administració i gestió del 
paratge, i a la Conselleria les competències mediambientals.

A l’àmbit del paratge podran continuar desenvolupant-se les acti-
vitats tradicionals compatibles amb les finalitats que motiven aquesta 
declaració i no impliquen deterioració o regressió d’hàbitats naturals i 
sòls, excloent-se la utilització urbanística dels seus terrenys. 

Per a l’ajuntament, la declaració de Paratge Natural Municipal su-
posa disposar d’una ferramenta que garantirà la millor i més adequada 
gestió del Monte Coto, en la conservació de les seues espècies silves-
tres, els seus hàbitats, el seu patrimoni geològic i paisatgístic. 

Així ho anunciava la diputada socialista Patricia Blanquer el passat 
4 de desembre al Pinós, després de participar als actes del primer 
aniversari de la Casa del Marbre i del Vi. En roda de premsa, Blanquer 
va llançar un missatge de tranquilitat als veïns del Pinós, ja que els 
permisos d’investigació d’hidrocarburs no s’han renovat, després de 
caducar-se el passat mes de gener i no haver hagut cap nova petició 
de renovació dins el termini establit.

La diputada va facilitar a l’alcalde tota la documentació referent 
a aquesta qüestió, com els permisos d’investigació Aries I i Aries II, as-
senyalant que el compromís del PSOE des de sempre ha sigut informar 
i coordinar els assumptes entre les diferents administracions (local, 
autonòmica y nacional), cosa que fins ara no s’ha portat a terme. 

La constant preocupació del consistori pinoser al llarg dels anys, 
en defensa del medi ambient, ha obtingut la seua recompensa, ja 
que la Generalitat Valenciana, ha atorgat el premi a l’Ajuntament 
del Pinós com a entitat local exemplar en defensa de la biodiver-
sitat 2015.

L’anunci el va fer el secretari autonòmic de Medi Ambient, Julià 
Álvaro, quan va visitar el Pinós per participar en els actes del 25 
aniversari de l’Aula de la Natura.

Aquest guardó, l’atorga la direcció general de Medi Natural, amb 
la finalitat de recompensar les iniciatives que durant molts anys 
s’han realitzat al voltant de l’aula, com la recuperació d’amfibis i 
espais naturals.

Julià va destacar que és “un premi que ve a reafirmar la sensi-
bilitat i la preocupació d’un poble que serveix de base per al futur”.

L’edil de Medi Ambient, Sílvia Verdú, després de conèixer el 
guardó va destacar que el premi “és un reconeixement a la constàn-
cia de molts anys, el treball i creure en el que es fa”.

L’alcalde de Pinós, Lázaro Azorín, qualificava l’anunci com his-
tòric, “significa que s’han realitzat molts projectes, treballant en 
l’àmbit de la recuperació i la sensibilització davant la societat”. 

Información Municipal

Con la Navidad llamando a la puerta os escribo 
esta carta, la última del año, para felicitaros 
las fiestas y hacer un pequeño balance de lo 
que han supuesto estos últimos 12 meses.

Personalmente ha sido el año en que re-
validamos, con creces, la responsabilidad de 
gobernar nuestro municipio. Por ello, reitero 
mi agradecimiento a quienes nos otorgaron 
la amplia mayoría de la que ahora nos sen-
timos responsables (9 de los 13 ediles de la 
Corporación Municipal), viendo refrendados 
con votos todos nuestros esfuerzos para 
conseguir que Pinoso disfrute de altas cotas 
de bienestar.

Nuestros esfuerzos han merecido la pena, 
y no ha sido fácil. Quiero destacar el gran es-
fuerzo realizado desde 2011 para revertir la 
situación económica que tenía nuestro ayunta-
miento, siendo posible rebajar la deuda de 12 a 
3,9 millones de euros en una sola legislatura, así 
como amortizar en los plazos previstos lo dis-
puesto en el plan de saneamiento al que se aco-
gió el ayuntamiento, o reducir el plazo medio 
de pago a proveedores, que cuando llegamos al 
gobierno municipal en 2011 sobrepasaba los 300 
días y ahora está en torno a los 22 días.

Todo ello ha sido posible porque somos 
conscientes de que la única vía para lograr ese 
objetivo es aplicar una gestión responsable de 
los recursos públicos, lo que no ha impedido 
que se hayan puesto en marcha nuevas obras 
y actuaciones, muchas de las cuales han reci-
bido el apoyo de la Diputación y la Generalitat a 
través de importantes subvenciones que se han 
trabajado mucho.

Recordando algunas de esas realidades de 
las que ya podemos disfrutar desde este mismo 

año, quiero destacar el espléndido edificio que 
acoge el Centre Cultural “El Pinós”, la Biblioteca 
Pública “Maxi Banegas”, el Archivo Municipal y 
el Centre Juvenil, cuatro servicios unidos en un 
mismo espacio, moderno, amplio y funcional. O 
también los nuevos usos del edificio de la resi-
dencia geriátrica, que ahora acoge a nuestras 
asociaciones socio-sanitarias y al Departamento 
de Servicios Sociales.

Igualmente se ha intervenido en zonas ver-
des, destacando entre ellas la remodelación del 
Jardín Municipal, lugar de esparcimiento emble-
mático para todos los pinoseros. También des-
tacar la reciente remodelación del Centre Social 
Barri de les Coves, que ha incluido el arreglo de 
la zona de juegos infantiles, que ya pudieron 
disfrutar sus vecinos en las pasadas fiestas de 
noviembre.

En materia de medio ambiente cerramos el 
año con tres excelentes noticias, nuestro que-
rido Cabeço ya no albergará crudo en su inte-
rior, el Monte Coto es declarado Paraje Natural 
Municipal, y Pinoso es premiado como Entidad 
Local Ejemplar en Defensa de la Biodiversidad 
2015 por la Generalitat. Esta última noticia la co-
nocimos en las conmemoraciones de los prime-
ros 25 años del Aula de la Naturaleza, y supone 
una recompensa a la constante preocupación 
del consistorio pinosero a lo largo de los años 
en defensa del Medio Ambiente.

Quisiera recordar las iniciativas puestas en 
marcha en relación con el devenir de las cante-
ras del Monte Coto, reclamando las concesiones 
de los derechos mineros, presentando el pro-
yecto de explotación, o con el reciente acuerdo 
con la empresa Levantina sobre el control del 
stock de bloques de mármol.

En materia educativa pensamos que todos 
los ciudadanos han de poder acceder a una 
educación universal y gratuita, independiente-
mente de su edad, posición social o económica, 
procedencia… y nos hemos adherido al Pro-
grama Xarxa Llibres, puesto en marcha por el 
gobierno actual de la Generalitat.

Como os decía en el número 314 de nuestra 
revista de información municipal El Cabeço, el 
Pinoso que recibimos en 2011 ha registrado un 
gran cambio. Y es cierto, personas que visitan 
frecuentemente nuestro pueblo nos lo hacen 
saber, y muchos de vosotros también. Por ello, 
hemos de seguir en la misma línea, procurando 
ir dando respuesta, en la medida de nuestras 
posibilidades, a las demandas y necesidades 
vecinales, aprovechando cualquier línea de 
subvención o ayuda que ofrezcan las adminis-
traciones públicas para llevar adelante nuevos 
proyectos,… en suma, pensando siempre en Pi-
noso y el bienestar de todos y cada uno de sus 
habitantes.

Pero no olvidemos ser solidarios, y no solo 
en estos días, porque siempre hay alguien que 
necesita de la ayuda de los demás. Pinoso quiere 
serlo con los refugiados de Siria, y con quienes 
viviendo entre nosotros padecen necesidades.

Ahora es momento de disfrutar de estas 
fiestas, y como sabéis, en Pinoso tenemos mu-
chas citas a las que acudir hasta el próximo 6 
de enero, día de los Reyes Magos, gracias a la 
programación preparada con esmero desde las 
concejalías de Cultura y Fiestas, siempre pen-
sando en todos.

LÁZARO AZORÍN SALAR
Alcalde de Pinoso

«Cerramos el año con tres excelentes 
noticias, nuestro querido Cabeço ya no 
albergará crudo en su interior, el Monte 
Coto es declarado Paraje Natural Municipal, 
y Pinoso es premiado como Entidad Local 
Ejemplar en Defensa de la Biodiversidad»
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El 7 de octubre, el alcalde de Pinoso, Lázaro Azorín, y la concejala 
de Medio Ambiente, Silvia Verdú, participaron en una charla que 
ofreció en Elda la consellera d’Agricultura, Medi Ambient, Canvi 
Climàtic i Desenvolupament Rural, Elena Cebrián Calvo, sobre la 
financiación de la Generalitat. También estuvieron presentes los al-

caldes de Biar, Sax, La Romana y Villena. En el acto se habló sobre la 
necesidad de revisar el marco jurídico de la financiación económico, 
al considerarlo discriminatorio para la Comunitat.

El alcalde de Pinoso, al igual que la consellera y los presentes en 
la charla, lamentaron la grave situación económica existente en la 
Generalitat, con una deuda acumulada de 40.000 millones de euros, 
por lo que a cada habitante de la Comunidad, independientemente de 
su edad, le correspondería asumir alrededor de 8.000 euros de esa 
deuda. Por ello se va a priorizar en el gasto, poniendo por delante a 
la Sanidad, seguido de la reducción de deuda, la Tercera Edad y los 
Servicios Sociales.

El alcalde y la edil de Medio Ambiente tuvieron ocasión de pla-
nearle a la consellera diversos asuntos relacionados con Pinoso, 
como la problemática de la escombrera de las canteras o el estado 
del vertedero municipal. Además, el alcalde invitó a la consellera a 
visitar Pinoso sobre la base de estas cuestiones. 

Aniversaria

El divendres 4 de desembre va fer un 
any que obria les seues portes el Centre 
d’Interpretació “Casa del Marbre i del Vi”, i 
en l’acte commemoratiu es va comptar amb 
la presencia de la diputada socialista al Con-
grés dels Diputats i portaveu d’Indústria, 
Patricia Blanquer, qui prèviament va ser 
rebuda per membres de la Corporació a 
l’ajuntament, signant al Llibre d’Or de la 
Vila.

En l’acte, l’alcalde Lázaro Azorín va 
donar les gràcies a la diputada per la seua 
presència, i també a Yolanda Llinares, ge-
rent Fundació Llevantina, així com als re-
presentants de Fundeun i UMH, i a molts 

altres convidats a l’esdeveniment, entre els 
quals es trobaven algunes de les persones 
que, amb els seus testimonis o prestant 
objectes, van col·laborar en la posada en 
marxa d’aquest espai museogràfic.

Per a l’alcalde, el centre d’interpretació 
“suposa a nivell local un gran impacte turís-
tic”, i va destacar que “en el seu primer any 
de vida s’han rebut 7.500 visites”.

Per a Patricia Blanquer, va ser “un 
honor compartir aquest aniversari”, felici-
tant les autoritats locals ia la fundació la 
seua implicació i esforç, recordant que va 
ser partícip de l’obertura. Per a ella, saber 
reconèixer el valor del passat i el present 

és la millor manera d’afrontar els reptes 
del futur, i considera que el Pinós és visita 
obligada per a qui vulga submergir-se en 
dos mons diferents, marbre i vi, que tant 
contribueixen a l’economia de la Comunitat 
Valenciana.

En l’acte també es van lliurar els 
premis de la primera edició del concurs 
fotogràfic “Mármol & Vino”, en que van 
participar més de 60 obres de professio-
nals i aficionats de tot el país. N’hi havia 
tres premis i dos accèssits per cadascuna 
de les dues categories, marbre i vi. Les 
fotos premiades están exposades al ma-
teix edifici. 

La Casa del 
Marbre i del 
Vi rep 7.500 
visites en el 
seu primer any 
d’existència

Fructífera reunión con la 
consellera Elena Cebrián

Importante acuerdo para 
controlar los bloques de 
mármol no pesados por la 
báscula

El alcalde traslada al conseller 
Rafael Climent la preocupación 
de Pinoso por el futuro de las 
canteras

El Ayuntamiento de Pinoso y la empresa Levantina firmaron un 
convenio por el que se permitirá al consistorio estar informado del 
stock de bloques de mármol crema marfil de la empresa fuera de 
la zona extractiva del Monte Coto. De esta manera se tendrá cono-
cimiento exacto sobre la cantidad de bloques de mármol extraídos 
de las canteras, y sobre todo de los depositados fuera del área de 
explotación.

Desde que Lázaro Azorín preside el Ayuntamiento de Pinoso, la 
intención del consistorio ha sido siempre regular este tema, ya que 
la empresa Levantina, mayoritaria en la explotación de las canteras 
en el Monte Coto, ha estado estos últimos años acumulando irre-
gularmente en sus parcelas bloques de crema marfil, material que 
nunca ha pasado por la báscula y tampoco ha satisfecho el canon 
de extracción.

El edil de Montes, José Perea, ha explicado a nuestra redacción 
que entendían que “eso no se justificaba con los contratos y por ello 
se ha firmado dicho acuerdo. Ahora los terrenos de propiedad de la 
empresa serán considerados como terrenos de almacenaje”. 

El alcalde de Pinoso, Lázaro Azorín, y el edil de Montes, José 
Perea, participaron en una reunión con el Conseller de Economía 
Sostenible, Rafael Climent, invitados por la Asociación Provincial 
Mármoles de Alicante, junto a otros alcaldes de la provincia. Los 
representantes pinoseros aprovecharon la ocasión para solicitar al 
conseller que solventen temas como el proyecto de explotación o el 
de restauración del espacio minero y sus escombreras, que ya están 
invadiendo terrenos agrícolas en el término municipal de Algueña.

El alcalde propuso a Climent regularizar la situación, traba-
jando conjuntamente ambos consistorios y las Consellerias de Medio 
Ambiente y de Economía Sostenible para encontrar el lugar idóneo 
donde depositar estos residuos y evitar más perjuicios. También la-
mentó que estos últimos años no se haya convocado el consorcio 
de inertes, solicitando que haya una coordinación con la Conselleria 
de Medio Ambiente y que permita el uso de estos residuos para el 
sellado del vertedero, lo que supondría un ahorro de más de 400.000 
euros para el ayuntamiento, entre otras cuestiones. 
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Hacienda y obras h
Pinoso reivindica su nombre en 
los envases de sal

Promoción de nuestros 
embutidos y vinos 

El ayuntamiento ha solicitado a la compañía arrendataria de las 
Salinas de Torrevieja que en los envases de sus productos apa-
rezca el nombre de Pinoso, lugar de donde procede el 65% de la 
sal que comercializa. Así lo anunció el alcalde en eventos como el 
día del pinosero ausente o la salida de la tercera edad en el geolo-
día. El alcalde también le trasladó la propuesta a la consellera de 
Medio Ambiente, Elena Cebrián, o al diputado autonómico David 
Cerdán.

Para Azorín, “es de justicia revindicar que en los envases apa-
rezca el nombre de Pinoso, ya que entre los pinoseros existe un 
malestar por la ausencia de esta mención del origen del producto 
natural”.

Todo ello lo recoge el escrito que se ha remitido a los respon-
sables de la empresa, proponiendo que en los envases de la sal pro-
cesada para comercializar, aparezca la frase “Sal de Torrevieja y 
Pinoso”, o que en su defecto mencionen el origen pinosero de la sal 
torrevejense que ponga de manifiesto públicamente el origen de la 
materia. Esta petición a la empresa también ha sido comunicada a las 
administraciones autonómica y central, para que sean conscientes 
de todos los pasos que va seguir el consistorio. 

A raíz del informe de la Organización Mundial de la Salud sobre 
la carne procesada, declarándola potencialmente cancerígena, el 
Ayuntamiento de Pinoso, inició a finales del mes de octubre, una 
campaña de divulgación, a través de los medios de comunicación y 
las redes sociales, sobre la indudable calidad de los embutidos y los 
vinos de la localidad, que gozan de una merecida fama.

Al frente de esta iniciativa se encontraba el alcalde Lázaro Azo-
rín, brindando un nuevo apoyo e impulso a un sector muy importante 
para los pinoseros. Pero también en esta campaña se implicaron las 
concejalías de Comercio, Sanidad y Medios de Comunicación Munici-
pales, que se encargaron de elaborar el material divulgativo.

La campaña incide en destacar el auténtico valor de estos dos 
productos, embutido y vino, que son muy apreciados dentro y fuera 
de nuestra provincia, porque en su elaboración se aúnan tradición, 
raíces y artesanía con modernidad y buen hacer, que son las señas 
de identidad del embutido y los vinos de Pinoso.

Los industriales del sector cárnico local colaboraron en esta 
campaña, al considerar que sus embutidos cumplen con todos los 
requisitos sanitarios y de calidad, y apenas notaron las repercusio-
nes del informe en los primeros días. 

VICTORIA RICO YÁÑEZ, NUEVA JUEZ DE PAZ SUSTITUTA
El 1 de diciembre tomó posesión de su cargo en el Ayuntamiento 
de Pinoso, arropada por su familia y por miembros de la Corpo-
ración. Días antes, el 26 de noviembre, juró su cargo ante el juez 
decano en los juzgados de Novelda.

REPULSA SOCIAL CONTRA EL TERRORISMO
A mediados de noviembre, los terribles atentados de París movi-
lizaron a la sociedad, y Pinoso se unió a la repulsa general contra 
toda acción criminal. El ayuntamiento colocó las banderas del 
consistorio a media asta y llevó a cabo cinco minutos de silencio 
contra todo tipo de atentados y en solidaridad con los familiares 
de las víctimas.

NUEVO VEHÍCULO POLICIAL
La Policía Local de Pinoso ha incorporado recientemente a su 
parque móvil un nuevo vehículo, con el fin de apoyar las tareas 
habituales de vigilancia en el término municipal y control de trá-
fico. Se trata de un Dacia Duster, de iguales características al 
que se adquirió en la pasada legislatura. El 20 de noviembre, el 
alcalde de Pinoso, Lázaro Azorín, hizo entrega de las llaves del 
vehículo al inspector jefe de la Policía Local, Quintín Mohedano.

EL ALCALDE SE REÚNE CON EL NUEVO SARGENTO 
DE LA GUARDIA CIVIL
El 26 de octubre, el alcalde Lázaro Azorín, junto a la teniente 
de alcalde Silvia Verdú y el edil de Seguridad Ciudadana, Fran-
cisco José López, mantuvieron una reunión con el nuevo sar-
gento del puesto de la Guardia Civil en Pinoso, Ezequiel, que 
lleva poco tiempo desempeñando estas funciones en nuestra 
localidad. En la reunión también estuvo presente el inspector 
jefe de la Policía Local, Quintín Mohedano.

Una legislatura de ahorro y 
objetivos cumplidos

Licitadas las obras de la calle 
Calderón de la Barca

El 11 de enero se iniciará la 
rehabilitación de las calles 8 de 
Agosto y Príncipe de Asturias

Aprobada consignación 
presupuestaria para adquirir 
bienes de la Fábrica de Harinas

El periodo medio de pago a 
proveedores se sitúa en 22 días

Si en el número anterior de nuestra revista les hablábamos de la im-
portante reducción registrada en la deuda municipal estos últimos 
cuatro años, la Concejalía de Hacienda nos ha facilitado una compara-
tiva para ofrecer una visión global de la situación económica respecto 
a los años anteriores a su legislatura: 

Estos datos los facilitaron el alcalde Lázaro Azorín y el edil de Ha-
cienda, Francisco José López, en el programa radiofónico “L’Ajuntament 
Informa”, destacando que a pesar de ello, estos años se han realizado 
inversiones importantes y otras menos vistosas, como tuberías, colec-
tores… pero todas necesarias.

Ambos resaltaron que son muchos los asuntos importantes que 
preocupan al actual equipo de gobierno. Tal es así que en el programa 
se planteó la situación actual del personal del consistorio, en la que si se 
elimina el ingreso de las canteras tan solo en personal, el gasto supone 
un 110%. Por ello se está trabajando para lograr regularizar las canteras, 
y que en un futuro no pueda encontrarse el ayuntamiento con desa-
gradables sorpresas que puedan afectar al bienestar de los pinoseros.

A este respecto, el edil de Hacienda informó de las cifras corres-
pondientes a las canteras, que se cerraron el pasado 30 de septiembre, 
y este año se han reducido los ingresos en más de un millón de euros, 
lo que implica restricciones o prioridades, aunque se ha trabajado para 
que no se haya notado en los servicios que se prestan al ciudadano. 

La Diputación Provincial de Alicante ha licitado la obra con un 
importe de 450.000 euros y está previsto que la mejora sea 
una realidad en 2016. El Ayuntamiento de Pinoso aportará 90.000 
euros y el resto será subvencionado por la Diputación, las obras 
se estiman que tengan una duración máxima de seis meses. El 
pasado 3 de diciembre concluyó el plazo de presentación de do-
cumentación para las empresas interesadas en ejecutar dichas 
obras y están pendientes de ser adjudicadas.

Esta es una de las obras más esperadas por los pinoseros, la 
pavimentación de la calzada y aceras de la calle Calderón de la 
Barca. La zona es utilizada por vehículos pesados, ya que forma 
parte del desvío del municipio, se trata de una de las áreas más 
transitadas y por tanto que mayor desgaste sufre. 

Tras ser adjudicadas por Diputación, una vez acaben lasfiestas 
navideñas, darán inicio estas obras de repavimentación del firme.

Las obras, presupuestadas en 59.973 euros, están subvencio-
nadas al 100% por el organismo provincial. En el caso de la calle 
8 de Agosto, además, se dará solución al cruce existente con el 
Paseo de la Constitución, a través de la creación de una isleta que 
delimite los carriles de acceso y un paso de peatones. 

En la última sesión plenaria se aprobó una modificación de cré-
ditos de 86.186,39 euros para dotar de presupuesto algunas par-
tidas que necesitaban cobertura económica. Entre ellas destaca 
la adquisición de varios bienes de la Fábrica de Harinas (el cuadro 
eléctrico, un elevador y una estructura metálica). La oposición 
expresó en el pleno su negativa a tal adquisición, aunque tanto 
el edil de Hacienda como el abogado del ayuntamiento Fernando 
Abengózar defendieron que si no se llevaba a cabo el proceso po-
dría retrasarse muchos más años, asegurando que el edificio vale 
mucho más que la cantidad que se va a tener que asumir, 26.620 
euros. El alcalde también comentó que “sin las estructuras se po-
dría provocar el derrumbe del inmueble, y cuanto antes tengamos 
el edificio se evitará que se pierda”. 

Al cierre de la legislatura
2007-2011

Al cierre de la legislatura
2011-2015

Gastos: 58 millones de euros Gastos: 48 millones de euros

Ingresos: 55 millones de euros Ingresos: 53 millones de euros

En el pleno del 24 de noviembre, el interventor presentó el informe 
de morosidad del Ayuntamiento de Pinoso correspondiente al tercer 
trimestre de 2015, señalando que el periodo medio de pago acumu-
lado en los tres primeros trimestres del presente año es de unos 22 
días, desde que entra una factura y es pagada al proveedor.

Tanto el alcalde como el edil de Hacienda destacaron que hacía 
muchos años que no se lograba un periodo medio de pago como este, 
recordando que hace unos meses el equipo de gobierno ya logró el 
objetivo de reducir la cifra a los 30 días, el mínimo exigido por el go-
bierno central para que un ayuntamiento pueda acogerse a rebajas 
en los intereses de operaciones de préstamo, y evitando tener que 
someterse a nuevos planes de ajuste. Este logro de rebajar de los 
más de 300 días a los 22 actuales es resultado de un arduo trabajo 
desarrollado por el edil de Hacienda, Francisco José López, junto a su 
equipo técnico, con la colaboración de todo el equipo de gobierno, al 
ajustarse al presupuesto de sus respectivas áreas. 

HACIENDA

OBRAS
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Agricultura aAgricultura

Obres de millora en
Camí del Prado

L’Ajuntament controlarà la 
despesa i avaries d’aigua en 7 
punts del terme 

Diputació subvenciona 
l’eficiència del servei d’aigües 
del Pinós

Interesant xarrada sobre les 
noves varietats d’ametller

Ajudes per a la Bodega 

Més de 6 milions de quilos 
recollits a la campanya
de verema

El dijous 29 d’octubre, es va procedir al lliurament de l’obra co-
rresponent a la rehabilitació de diversos trams del Camí del Prado, 
que uneix el Pinós amb la Cañada del Trigo. Aquesta infraestructura 
ha vist millorat el seu ferm sensiblement, gràcies a la subvenció que 
la Diputació d’Alacant va atorgar al mes de juliol a l’Ajuntament del 
Pinós dins de la convocatòria d’Inversions en Camins de Titularitat no 
Provincial a executar per la Diputació Provincial d’Alacant any 2015 .

El cost d’aquests treballs ha ascendit a la quantitat de 59.974,04 
euros (IVA inclòs), dels quals l’organisme provincial ha aportat el 
70% del seu cost. Per la seuaa banda, l’ajuntament ha finançat les 
obres amb el 30% restant, 17.992,21 euros.

El camí del Prado és una via molt transitada per vehicles que 
accedeixen a paratges de la zona sud-oest del nostre terme munici-
pal, on hi ha una important activitat agrícola, a més de ser un dels 
principals accessos a la pedania pinosera de Cases del Pi i jumillana 
de la Cañada del Trigo. 

L’Ajuntament del Pinós, a través d’ una subvenció de la Dipu-
tació d’Alacant, ha realitzat el projecte denominat Execució 
d’instal·lacions hidràuliques per a optimitzar la gestió del ser-
vei de distribució d’aigua en diversos municipis de la província 
d’Alacant.

Aquest projecte suposa una millora en la gestió de l’aigua a 
7 punts del terme municipal. S’han instal·lat 7 comptadors que es-
taran connectats a través d’una estació de ràdio i repetidors a 
l’ajuntament, perquè amb un ordinador es puga controlar el con-
sum i volum d’aigua que és enviat a la zona, així com les despeses 
en tot moment. D’aquesta manera també es coneixerà ràpidament 
l’existència de possibles avaries o fugues.

El regidor d’Aigües, Julián Pérez, ha destacat que en un futur, 
“la idea és que tots els comptadors domèstics siguen digitals i de la 
mateixa manera estiguen connectats al consistori, per poder contro-
lar la funcionalitat d’estos. És pot dir que este projecte farà la funció 
de projecte pilot, del qual es trauran conclusions i dades per vorer 
la viabilitat d’altres projectes similars que optimitzen el consum i 
milloren la gestió de l’aigua”. 

CANVI DE CANONADES DE L’EXTRARADI
La brigada d’aigües de l’Ajuntament de Pinós ha canviat d’un tram de 
canonada que va des del cementiri fins a la carretera de la Caballusa, 
amb un tram de 1.500 metres. La canonada antiga de 16 atmosferes 
s’ha canviat per una de fosa de 25 atmosferes, perquè aguante la 
pressió. L’altre tram de canonada que està previst siga canviat en 
l’exercici 2016 és de 800 metres. En aquest cas és el tram que va des 
del Cabezo fins al cementiri, sa canviat per una canonada de polie-
tilè, també de 25 atmosferes. Segons l’edil d’Aigües, Julián Pérez, 
“aquesta obra era molt necessària”, ja que la canonada presentava 
contínues avaries. El cost d’aquest primer tram de canonades és de 
60.000 euros que ha costejat íntegrament el consistori. 

Els municipis beneficiats s’han d’implicar en el manteniment i sos-
tenibilitat de les seues infraestructures hídriques. L’Ajuntament 
del Pinós va sol·licitar el passat 30 de juny ser inclòs en aquesta 
convocatòria, en la qual ja s’ha concedit subvenció per a la fase de 
Redacció del Pla d’Eficiència Hídrica del servei d’aigües, el cost puja 
a 9.680,00 €, quantitat que ha estat subvencionada al 100% per 
l’organisme provincial.

Ara queda per saber si també es subvenciona l’obra de reposició 
de canonada existent d’abastament d’aigües, amb un pressupost de 
54.926,43 € (IVA inclòs).

Els plans d’eficiència hídrica han de diagnosticar la situació ac-
tual del servei d’aigua, indicant tant el seu estat i eficiència hídrica 
com la garantia de subministrament a cicles secs. A més, han de 
determinar la viabilitat econòmica del servei així com les mesures 
proposades necessàries per a l’increment de l’eficàcia en la prestació 
del servei.

Pel que fa a l’obra de reposició de canonada, inclosa dins 
d’aquesta mateixa convocatòria, el termini màxim de resolució de les 
peticions d’obres o infraestructures és fins el 30 d’abril del 2016. 

Amb la finalitat de donar a conèixer als agricultors pinosers les 
noves varietats d’ametller, el sindicat agrari la UNIÓ va celebrar al 
Centre d’Interpretació “Casa del Marbre i del Vi”, una conferència 
informativa sobre les noves varietats i patrons del cultiu.

L’acte va ser iniciat pel pinoser Juan Pastor, responsable de la 
secció de Fruits Secs de la UNIÓ, qui va presentar al ponent, el Doctor 
Enginyer Agrònom i Cap de la Secció de Fructicultura de l’IVIA-SAD, 
José Malagón Cañizares, així com al tècnic de la Unió Ferran Gregori 
i l’edil d’agricultura, Julián Pérez.

La cloenda la va portar a terme Pérez, qui va realitzar una valora-
ció del camp experimental que es troba al Pinós. El regidor també va 
destacar que el consistori sempre estarà al costat dels agricultors. 

L’ajuntament de Pinós ha concedit a la Bodega Cooperativa del 
Pinós la quantitat de 30.000 euros per donar continuïtat al Pro-
jecte de Desenvolupament del Producte i Comercialització del Vi, 
atès que entre els objectius de les dues parts hi figura la recerca 
de l’excel·lència i qualitat dels vins del Pinós i la seua posterior 
comercialització, millorant la producció i introduint el nostre pro-
ducte en el mercat nacional i en el d’exportació.

També es va aprovar atorgar de manera directa a l’entitat 2.500 
euros en concepte de subvenció amb destinació al projecte de camp 
experimental d’ametller, per sufragar les despeses generades per la 
continuació d’aquest projecte, i tenint la intenció de formalitzar-ho 
en el corresponent conveni, en el que es detallin les obligacions i 
compromisos del concessionari per aplicar la subvenció i justificar-
la. Abans del 28 de desembre la bodega haurà de presentar la docu-
mentació justificativa de la subvenció. 

Els tècnics l’han qualificat de bona, amb un important augment en 
el nombre de quilograms, després del descens de dos milions de 
quilos registrats en 2014, aconseguint aquest any els 6.367.000 
kg. La varietat Monastrell ha segut la més nombrosa amb 4.118.000 
quilos, la qual cosa ha suposat un 64% del total amb una gradua-
ció alcohòlica mitjana de 13 graus per quilos, la següent varietat ha 
segut Airén amb 623.000 kg, tempranillo amb 344.000 kg i Syrah amb 
340.000kg, per la seua part en la varietat Macabeo s’han registrat 
260.000 quilos.

La campanya es va iniciar el 26 d’agost i es va perllongar per 
espai de dos mesos. Després d’un estiu molt sec, amb altes tempe-
ratures, la verema va transcórrer amb normalitat per a les varietats 
primerenques. Les pluges de setembre, van propiciar dues etapes di-
ferenciades per la varietat Monastrell, en un primer terme amb raïms 
molt sanes, seguida d’un descens en la graduació. Javier García, tèc-
nic de la bodega, espera que en dos mesos ja es pugui gaudir dels 
vins blancs i rosats, mentre que per a la primavera, estaran elaborats 
els negres. 

a

EL VI CEPA 50 MEDALLA DE PLATA 

La Bodega del Pinós està d’enhorabona, ja que ha 

rebut la medalla de plata al prestigiós certamen 

Decanter Àsia Wine Awards. Un dels més influents 

i rigorós del món, pel seu procés d’avaluació.

El guardó servirà per reforçar la quota de mercat 

al continent asiàtic, ja que al mes de noviembre 

tambè va estar a la fira de Hong Kong.

Per altra banda, la Bodega del Pinós va 

participar a Alacant en el I Congrés Internacio-

nal Monastrell Alacant: l’Espanya Mediterrània. 

L’esdeveniment es va completar amb una selec-

ció de vins de Monastrell del món, en el que El 

Pinós no podia faltar.   

EXCEPCIONALS RESULTATS A PEÑÍN 2016

Entre els vins de la DOP Alacant, destaca “El 

Sequé 2013” que ha aconseguit el podi amb 95 

punts, tot un èxit per a la referència del Pinós, 

juntament amb el vi “Triga 2012” de la família 

Volver amb 94 punts.

La nova edició de la Guia Peñín que reuneix la 

major quantitat de referències de vins espanyols 

que pot haver-hi al mercat. 

Sector 1: P.I. El Cabeço

Sector 2: Eixida Rodriguillo

Sector 3: Dipòsit Enzebres

Sector 4: El Culebrón

Sector 5: La Caballusa

Sector 6: Casas Ibáñez

Sector 7: Lel
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Serveis Socials sServeis Socialss
Èxit de les jornades de portes 
obertes de l’edifici del geriàtric

L’ajuntament torna a reclamar el 
suport vital bàsic per al Pinós

II cicle de curts contra la 
violència de gènere

Creu Roja i l’Ajuntament 
subscriuen un nou conveni

Subvencions per a prestacions econòmiques individualitzades

El 18 de novembre, al voltant de 200 persones van conèixer de pri-
mera mà les instal·lacions en una visita guiada a càrrec de les re-
gidores de Serveis Socials, Elisa Santiago, de Cultura, Silvia Verdú, 
i personal de Serveis Socials. 

Els visitants van mostrar un gran interès per conèixer l’interior 
de l’edifici com a Residència Geriàtrica Mancomunada, que des de fa 
uns mesos alberga la seu de vàries associacions sociosanitàries del 
municipi junt als Serveis Socials.

L’alcalde del Pinós, Lázaro Azorín, va ser l’encarregat de donar 
la benvinguda al públic assistent, recordant la història de l’edifici 
des de la seua construcció l’any 2002. La màxima autoritat també 
va agrair als municipis que integren la mancomunitat, la sensibilitat 
que han tingut per tal que les associacions disposen de la seua seu, 
ja que la finalitat del consistori pinoser és “que estiga obert i utilizar-
lo”, afegint que “seguirem lluitant per tal que el geriàtric siga una 
realitat”.

L’edifici disposa de tres plantes. La planta baixa es divideix 
en tres zones: en la primera encontrem el menjador i la cuina, en 
la segona la zona de rehabilitació, amb diversos despatxos (on en 
un futur es pretén ubicar serveis de cirurgia menor i ginecologia 
de la Conselleria de Sanitat) i per últim la zona on es troben la seu 
d’associacions Respir, Igual i sense traves, Càncer i Fibromiàlgia, així 
com els despatxos d’atenció al públic dels Serveis Socials.

LA GENERALITAT ESTUDIARÀ LA VIABILITAT DEL GERIÀTRIC
Posar en funcionament la residència geriàtrica depèn del concert de 
places que ha de realitzar la Generalitat Valenciana. Per este motiu 
la portaveu de Política Social en les Corts Valencianes pel Grup So-
cialista, Concha Andrés, es va reunir amb l’alcalde del Pinós i la Re-
gidora de Serveis Socials. Concha va sol·licitar a la mancomunitat un 
estudi demogràfic per a poder realitzar un informe de viabilitat de 
l’edifici. Andrés també va manifestat que les dades demogràfiques 
són importants, donat que si els quatre municipis no sumaren una 
demanda suficient, esta deuria d’ampliar-se a altres municipis per a 
aconseguir un nivell d’ocupació mínim en una residència que podria 
ser un centre de referència per a altres pobles i famílies. 

El geriàtric no va ser l’únic tema que es va tractat a la reunió, la 
diputada també va conèixer els problemes que ocasionen el trànsit 

pesat, sobretot camions carregats de marbre, per tant, també els va 
traslladar la necessitat de reprendre la creació d’un desviament en 
la nostra localitat. 

LA RESIDÈNCIA GERIÀTRICA NOTÍCIA D’ACTUALITAT EN 
CUATRO TELEVISIÓN
Un equip de Cuatro TV es va  desplaçar al nostre municipi per a gra-
var un reportatge sobre l’actual situació de la residència geriàtrica 
mancomunada. Sent entrevistat l’alcalde del Pinós,  Lázaro Azorín, 
qui va explicar la problemàtica en la que es troba l’anomenat centre 
geriàtric, per no poder-se fer l’ús correcte per a què va ser concebut. 
La cadena Cuatro TV també va realitzat una connexió en directe des 
de l’edifici al seu magazín matinal. 

L’alcalde del Pinós, Lázaro Azorín, es va reunir amb la consellera 
de Sanitat, Carmen Montón, a qui va sol·licitar novament que la 
Generalitat assumisca les competències pertinents en matèria sa-
nitària per al municipi.

L’Ajuntament del Pinós, des de fa més de 4 anys, s’ha estat 
ocupant de les despeses que conlleva mantindre una ambulància i 4 
conductors per a cobrir les necessitats sanitàries de la població, una 
competència que legalment deu adoptar la Generalitat.

Amb la finalitat de no deixar sense aquest servei al municipi, 
el consistori paga anualment 140.000 euros per a mantindre esta 
assistència. L’actual normativa determina esta ajuda en funció de la 
ràtio de població, mentre que l’alcalde reclama que la normativa siga 
modificada i es contemple el quilometratge fins  l’hospital com una 
de les variables a  tindre en compte. 

Per segon any consecutiu, el saló d’actes de la Casa d Cultura va 
ser escenari de la projecció de sis curts amb motiu del Dia Interna-
cional Contra la Violència de Gènere.

El cicle  va estar organitzat per CortoEspaña. Als assistents se’ls 
van entregar unes paperetes perquè pogueren votar el curt que més els 
agradara, se’nt el guanyador “Mamás y Papás”  premiat amb 100 euros.

Els curts que es van projectar foren: El paraguas de colores; Ce-
lebraciones; Hogar,Hogar; El beso del astronauta; Mamás y Papás y 
Por la flor de la canela.

TALLERS A L’INSTITUT PER A PREVINDRE LA VIOLÈNCIA 
DE GÈNERE
La Diputació d’Alacant va posar en funcionament el projecte “Sun-
shine” amb la finalitat de previndre la violència de gènere entre la 
població juvenil. Durant tres dies un centenar d’alumnes de l’institut 
del Pinós, corresponents als cursos de 4t d’ESO i 2n de Formació 
Professional Bàsica, van rebre diverses pautes amb la finalitat de 
previndre la violència de gènere.

L’objectiu de l’activitat  era sensibilitzar a l’alumnat sobre la 
violència de gènere en general i, de manera particular, sobre aquella 
que es dóna en les relacions de parella d’adolescents i jòvens. 

Els programes i projectes que durant este any 2015 porta a terme 
la l’assemblea Local de Cruz Roja Española de “Pinoso-Algueña” 
comptaran enguany amb una ajuda municipal de 18.000 euros, 
després de la signatura del conveni de col·laboració entre la ONG 
i l’Ajuntament. 

Segons recull el conveni, el pla anual d’intervenció és el següent: 
tele assistència domiciliària (amb 139 usuaris), ajuda a domicili com-
plementari, tallers, excursiones, xarrades, cursos d’ordinadors i xar-
xes socials, recolzament temporal a famílies amb persones majors al 
seu càrrec, immigrants, promoció de l’èxit escolar amb activitats de 
recolzament escolar, educació per a la salut, prevenció de conductes 
violentes, educació i prevenció de la SIDA i altres malalties, joguets 
per a educar i preventius terrestres.

LES ASSOCIACIONS SOCIOSANITÀRIES REBEN 6.000 
EUROS DE SUBVENCIÓ MUNICIPAL
Les activitats que realitzen aquests col·lectius, van a rebre una ajuda 
municipal amb la finalitat d’ajudar a sufragar part de les activitats 
que realitzen al llarg de l’any 2015.

Les entitats beneficiàries són: Associació “Iguals i Sense Traves” 
amb 3.000 euros, Associació Respir amb 2.000 i Associació Fibromiàl-
gia del Pinós amb 1.000 euros.

La regidora de Sanitat, Elisa Santiago, destaca que amb aquesta 
aportació “l’Ajuntament del Pinós col·labora i recolza les diferents 
accions que realitzen estos col·lectius”. 

La Mancomunitat de la “Vid y el Már-
mol” va sol·licitar a la Diputació Pro-
vincial d’Alacant la seua inclusió en la 
convocatòria de subvencions dirigida 
a ajuntaments de municipis de la pro-
víncia amb població inferior a 50.000 
habitants, i a Mancomunitats constituï-
des per a prestació de Serveis Socials. 
Es tracta d’unes ajudes destinades a 
Programes d’Emergència: Prestacions 

Econòmiques Individualitzades, a rea-
litzar durant el període comprès entre 
l’1 de novembre de 2015 i el 30 d’abril 
de 2016, amb la finalitat d’afavorir la 
integració dels diferents col·lectius i la 
lluita contra la marginació i l’exclusió.

AJUDES D’EMERGÈNCIA DE DIPUTACIÓ
La Diputació d’Alacant ajudará a les 
famílies més vulnerables i desfavori-

des de la Mancomunitat de la “Vid y el 
Mármol”, mitjançant una subvenció de 
20.000 euros que permetrà fer fornt a 
les despeses de la llum, l’aigua o el llo-
guer de les seues vivendes.

Les ajudes cobriran el 100% del cost 
total del programa, sense que els ajun-
taments o mancomunitats hagen de fer 
cap aportació i dotant-los de liquiditat 
per atendre els ciutadans i famílies. 

Realitzar una fotografia del 
Pinós al Nadal té premi

La Regidoria de Mitjans de Comunicació convoca 

el Concurs “La millor fotografia del Nadal”.

S’han establert dues categories: la primera co-

rresponent a estampes entranyables nadalenques, 

i la segona on hauràs d’aparèixer juntament amb la 

teua família o amics d’una manera divertida.

Les fotografies hauràs remetre-les al correu 

electrònic radiopinoso@gmail.com, indicant “Con-

curs Nadal 2015” i la categoria, amb un correu elec-

trònic i un telèfon de contacte.

Les millors fotografies obtindran suculents pre-

mis, com lots d’embotits i pastes casolanes arte-

sanals.

Data màxima de presentació de fotografies: el 7 

de gener del 2016.
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Desarrollo Local d
El 22 de diciembre se clausura la Campaña 
de Empleo 2015

Pinbike Pinoso gana 
el III Concurso de 
Escaparatismo 
Navideño

Restaurante Casa 
Eduardo gana la II Ruta 
«El Pinós a Mossets»

El este evento se entregarán las ayudas de los dos programas que anualmente pone en 
marcha el Ayuntamiento de Pinoso, a través de la Agencia de Desarrollo Municipal, para 
incentivar la creación de nuevos negocios en el municipio. Será en la Casa del Mármol y del 
Vino, a las 20:30 horas.

BENEFICIADOS EN EL III PROGRAMA DE AYUDAS A EMPRESAS QUE HAN CON-
TRATADO ESTE AÑO A DESEMPLEADOS
De las empresas que presentaron su solicitud en este año 2015, 14 se verán beneficiadas y 3 han 
sido excluidas. Para ello, se destinarán 14.500 euros, que se repartirán de la siguiente manera:

Las subvenciones se entregarán el 22 de diciembre, en la Casa del Vino, a las 20:30 h, dentro 
del acto de la Clausura de la Campaña de Empleo y Formación 2015 de la Agencia de Desarrollo 
Municipal.

BENEFICIADOS EN EL XI PROGRAMA DE AYUDAS A EMPRESAS DE NUEVA CREACIÓN
La undécima edición beneficiará a 15 negocios creados estos últimos doce meses, destinándose 
21.688 euros para ello. Estos son los beneficiarios: 

Un total de 22 comercios han participado este 
año en el concurso que organiza la Concejalía 
de Desarrollo Local para fomentar la ambienta-
ción navideña en los escaparates comerciales 
de Pinoso. El ganador de esta tercera edición es 
Pinbike, el segundo premio ha recaído en Puzzle 
y el tercero en Elsa Ópticos (Opticalia Pinoso). Los 
cinco accésits son para los comercios Asiana, Mª 
José Cantó peluquería, Floristería Rafael, Calé y 
Pompas Boutique. Los premios se entregan el día 
22 de diciembre en el acto de clausura de la Cam-
paña de Empleo 2015. 

Los vecinos y visitantes que recorrieron los 
diferentes establecimientos fueron los que de-
cidieron la tapa ganadora. Los 60 libretos depo-
sitados revelaron que la que más  había gustado 
fue el Timbal de Gulas y Gambas elaborado por el 
Restaurante Eduardo (de Culebrón). En el sorteo 
también se dio a conocer el ganador de la esca-
pada al Hotel Sol y Mar de Calpe de 4* con pensión 
completa, que recayó en Paqui Palazón Soler.

En esta II edición de la Ruta de la Tapa se sir-
vieron más de 13.000 tapas, algo que la Concejalía 
de Desarrollo Local y Turismo, que ostenta la edil 
Neus Ochoa, calificaba como todo un éxito, ya 
que “este tipo de programas no hacen más que 
potenciar lo nuestro, en un sector tan importante 
como es la hostelería local”. 

EMPRESA ACTIVIDAD AYUDA
CAFÉ COLISEUM, S.C CAFÉ-BAR 1.000€
BEGOÑA MAQUEDA CORBÍ COM.MENOR POR CATÁLOGO 500€
CARLOS ALBERT RODENAS CARNICERÍA 500€
MONTALPIEL LEVANTE, S.L. FABRICACIÓN CALZADO 2.500€
NOEMÍ LÓPEZ TOVAR DROGUERÍA 1.000€
RUTH LÓPEZ PAYÁ ESTANCO 500€
JUAN FCO. HURTADO CUTILLAS COMERCIO COMBUSTIBLES 2.000 €
Mª TRINIDAD ALONSO SÁNCHEZ ARQUITECTURA 2.000€
PANADERIA LOZANO C.B. PANADERIA 500€
ANGEL LOZANO AMORÓS FABRICACIÓN CALZADO 500€
ANTONIO PÉREZ LAJARA ALBAÑILERÍA 500€
MANUFACTURAS DEL MOCASÍN S.L. FABRICACIÓN CALZADO 500€
RESTAURANTE HNOS. SALAR, S.L. RESTAURANTE 1.500€

EMBUTIDOS HNOS. ALBERT, S.L.U. FABRICACIÓN PRODUCTOS CÁRNICOS 1.500€
RESTAURANTE LA GACHAMIGA RESTAURANTE EXCLUIDO
MINERVA CANDELA FENOLL CAFÉ-BAR EXCLUIDO
ARAQUE MAQUEDA CONSTRUCCIONES, S.L. ALBAÑILERÍA Y CONSTRUCCIÓN EXCLUIDO

BENEFICIARIO ACTIVIDAD IMPORTE
SONIA RICO FERRIZ PERFUMERÍA 1.092€
BYRON MARTIN MOSQUERA LOCUTORIO 1.248€
FERNANDO LEAL MARTÍNEZ AGENCIA PUBLICIDAD 1.248€
GUSTAVO AMORÓS ALBERT CONSULTARÍA EMPRESARIAL 936€
OSCAR CALPENA MARTÍNEZ PELUQUERÍA CANINA 1.716€
NOEMÍ LÓPEZ TOVAR DROGUERÍA 2.184€
LAS DELICIAS, C.B. CAFÉ-BAR 2.500€
CAFÉ-COLISEUM CAFÉ-BAR 1.404€
ADRIANA SÁNCHEZ ALFONSO CAFÉ-BAR 1.248€
WELLCOME BIKERS ESPAÑA, S.L. ALQUILER AUTOMOVILES SIN CONDUCTOR 1.872€
MARTIN KLAUS NECKERMANN CAFÉ-BAR 1.716€
SERGIO VILLAROYA LOZANO SERVICIOS DE INSTALACIÓN ELÉCTRICA 780€
PRUDENCIO PEREA BERNAL FONTANERO 1.404€
LUIS MANUEL ALBERT CARRILLO REPARACIÓN MAQUINARIA INDUSTRIAL 1.404€
LINEAS Y PORTES S.L. TRASPORTE MERCANCÍA POR CARRETERA 936€

L’alcalde del Pinós, vocal de 
la Comissió de Coordinació de 
Consorcis de Residus de la CV

L’ajuntament contracta dues 
persones amb el Salari Jove 
del SERVEF

Reprèn la seua activitat el projecte 
especial d’atenció a menors

El Pinós albergarà l’assemblea 
de l’Observatori del Vinalopó 

L’ús del local de Santa 
Catalina tindrà un reglament

Lázaro Azorín també és vicepresident del consorci de 
la nostra zona
A finals d’octubre, la primera autoritat, era convocada a València 
per a la constitució de la Comissió de Coordinació de Consorcis de 
Residus de la Comunitat Valenciana, de la qual formarà part com a 
vocal. És la primera vegada que el Pinós pertany a aquesta comissió, 
de la qual formen part altres 21 ajuntaments de la comunitat. A més, 
cal dir que Azorín és també vicepresident del Consorci de Residus de 
la zona Vinalopó i L’Acoià.

A les propostes inicials es va sumar una presentada per l’alcalde 
pinoser, un grup de treball dedicat al segellat d’abocadors del que 
tambè formarà part. Els altres grups de treball aprovats van ser: 
Gestió Econòmica, Recollida Selectiva i Ecoparcs, Gestió de Plantes i 
Comunicació, Informació i Sensibilització.

Per a l’alcalde, “la participació en aquest tipus de comissió és 
molt important per al municipi, ja que suposa estar al corrent de les 
decisions i gestions en aquest àmbit, poder participar en elles i fer 
arribar les que afecten als veïns del Pinós”. Així mateix, l’alcalde ma-
nifestava la seua preocupació per l’acolliment de residus de la planta 
de Villena d’altres municipis que no pertanyen a la zona, afirmant que 
“podem ser solidaris, però que aquesta planta té una vida útil curta, 
de només dos anys, i pot suposar problemes per a un futur”. Azorín 
també va plantejar la possibilitat que l’abocador del Pinós puga ser 
segellat amb marmolina, la qual cosa suposaria un important estalvi 
per a l’Ajuntament. 

La Regidoria de Medi Ambient compta des d’octubre a març de l’any 
pròxim amb dues persones per a la realització de treballs forestals, 
administratius i d’atenció al públic en l’Àrea de Medi Ambient, gràcies a 
la tramitació de la subvenció destinada a la contractació de jòvens atu-
rats dins el programa d’ocupació pública Salari Jove, impulsat per Con-
selleria d’Economia, Indústria, Turisme i Ocupació, que ha atorgat una 
subvenció de 11.500 euros. La regidora de Medi Ambient, Silvia Verdú, 
destaca la importància de tramitar i obtenir aquestes subvencions, “per-
què serveixen no solament per a millorar els serveis de préstecs en els 
diferents departaments municipals, sinó per a formar i procurar expe-
riència professional a jòvens en situació de desocupació”.  

Des del 18 de novembre, el projecte especial d’atenció a menors 
en risc d’exclusió social ha tornat a reprendre la seua activitat a 
les instal·lacions de l’antic habitatge del conserge del col·legi Sant 
Antón. Es dona continuïtat a un programa dirigit a xiquets de 6 a 11 
anys, creat el passat curs per les regidories d’Educació i Serveis So-
cials, i “pel qual s’ha de seguir apostant”, com va destacar la regidora 
Silvia Verdú.

Com que calia trobar a la persona que havia d’encarregar-se 
d’oferir aquest servei, l’ajuntament va decidir contractar l’empresa 
Planeta Caracol, que entre 21 candidats va seleccionar a Arantxa 
Verdú, jove molt preparada i que s’encarrega de portar a terme el 
programa de dilluns a dijous a les vesprades, de 16:30 a 19:30 hores. 
Compta amb el suport d’un equip multidisciplinari, atent a qualsevol 
situació que puga produir-se. 

Així ho van anunciar el 26 d’octubre l’alcalde del Pinós, Lázaro 
Azorín, i la presidenta de l’Observatori del Vinalopó, Ana Campo, 
en una reunió on el primer edil va conèixer el projecte d’aquest 
col·lectiu de mans de la seua directiva.

Ana Campo va agrair la sensibilitat que demostra l’Ajuntament 
del Pinós sobre els valors ambientals i la seua preservació, anunciant 
que el nostre municipi havia acceptat la proposta d’acollir el pròxim 
mes de febrer la I Assemblea de l’Observatori del Vinalopó. 

Igual que en el seu moment es va regular l’ús dels locals socials de 
les pedanies, l’ajuntament té previst aprovar en la pròxima sessió 
plenària un reglament d’ús del local social de Santa Catalina, a 
proposta del regidor de Participació Ciutadana, César Pérez. El nou 
text és diferent al de les pedanies a causa de les peculiaritats de l’ús 
del local en el nucli urbà.

Podran utilitzar el local les associacions locals sense ànim de 
lucre, institucions locals com els col·legis, institut de secundària, 
tercera edat i altres entitats, així com les activitats que genere 
l’ajuntament. Les sol·licituds s’hauran de realitzar per escrit, indicant 
si l’ús és d’àmbit general o especial, com a celebracions i altres esde-
veniments. En aquest últim cas s’haurà d’abonar 50 euros de fiança. 
El reglament especifica clarament que l’ús i utilització del local no 
podrà sol·licitar-se per cap particular. 

RSU I NETEJA VIÀRIA

MEDI AMBIENT 

ATENCIÓ A MENORS
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Cultura cCulturac
El Villazgo es desplaça al 
«Paseo»

Els grups de teatre pinosers 
no paren 

Actuacions recents a l’auditori

Mesos molt complets per a 
«Monte de la Sal»

La COMIJ es va reunir al Pinós

Noves taules de jocs

Els clubs de lectura inicien el curs

Activitats amb els escolars

Presentacions literàries

HORARI D’HIVERN DEL CENTRE JUVENIL

En la primera reunió preparatòria de la XX Mostra del Pinós Antic i 
Fira de Degustació i Venda de Productes Gastronòmics, Artesanals 
i Altres, la regidora de Cultura, Silvia Verdú, va anunciar que es 
commemorarà el diumenge 14 de febrer i s’ubicarà a la Plaça del 
Molí i el Passeig de la Constitució.

Al voltant de la plaça del Molí s’ubicarà la zona cultural, i a l’interior 
de la plaça es portaran a terme els jocs tradicionals. A la rotonda de 
la rosa dels vents i les lletres del Pinós estaran els escenaris per al 
pregó i actuacions. En direcció a la carretera de Jumilla s’ubicarà la 
zona comercial, i entre les dues rotondes del Passeig estarà la zona 
gastronòmica. També s’usaran trams del “Badén” per a les zones de 
serveis, venda de tiquets, taules per degustar la nostra gastronomia, o 
fer la tradicional competició de “caliche” o “tanganilla”. 

Amb motiu de Santa Cecília, el 21 de nov-
embre, el Teatre-Auditori “Emilio Martínez 
Sáez” acollia un concert de la banda juvenil, 
de big band i música de cambra, participant 
els pinosers que estudien en diferents con-
servatoris. Després gaudirien d’un sopar 
de convivència i del concurs “Tu cara me 
suena”. 

LA BANDA TITULAR CREIX
La Unió Lírica està d’enhorabona enguany, 
ja que dotze nous músics s’han incorporat 
a la banda titular: Álvaro i Alejandro Sala 
(percussió i trompeta, respectivament), 
Silvana Martínez (flauta), Ariadna González 
(bombardino), Javier Poveda (trompeta), 
María Esclapés (flauta), Israel Poveda 
(tuba), Diego Díaz (tuba) i Rocío Díaz (cla-
rinet), Pablo Sáez (percussió), Rubén Po-
veda (percussió) i Andrés Vidal (clarinet). 
A tots ells els va arreplegar la banda en 
una cercavila celebrada el dia 22, i rebran 
l’instrument el 26 de desembre en el con-
cert de Nadal de la banda.

LA GENERALITAT SUBVENCIONA A 
L’ESCOLA DE MÚSICA
La Societat Unió Lírica Pinosense rebrà una 
subvenció de la Generalitat, a través de la Con-
selleria d’Educació, que en el cas de l’Escola de 

Música del Pinós ascendeix a 6.305,49 euros. 
Diners que s’empraran en el finançament par-
cial de la contractació i alta en la Seguretat So-
cial del personal docent i no docent de l’escola 
de música, així com altres despeses corrents 
de l’últim trimestre del 2014 i els tres primers 
del 2015.

FERNANDO POVEDA, A L’ORQUESTRA 
DE JOVES DE LA PROVÍNCIA
El músic pinoser ha aconseguit la plaça de 
flautista d’aquesta orquestra, tot un èxit pro-
fesional per a ell i per a la Societat Unió Lírica 
Pinosense. En l’actualitat rep classes del seu 
mentor, Pedro Jara Matea, i cursa 2n del Grau 
Professional de Música al conservatori eldenc 
“Ana María Sánchez”, amb Rosa Maria Espert. 
A més, també ha aconseguit rebre el magis-
teri de Magdalena Martínez, actual flauta so-
lista de l’Orquestra del Palau de les Arts de 
València. 

Per als grups locals Taules Teatre i Yorick Teatre, l’últim trimestre 
de l’any està sent molt intens.

En el cas de Taules, un mes després de representar “Annie” en 
el Principal d’Alacant, el 3 d’octubre viatjava de nou a la capital per a 
actuar en el Teatre Arniches presentant el seu muntatge de “El chico 
de la última fila”. En l’avantsala d’aquestes festes nadalenques, amb 
“Hermanos y Cuñadas” acaba d’aconseguir sis premis al certamen 
de Cullera.

Pel que fa a Yorick, el 31 d’octubre va posar en escena el clàssic 
de Sófocles “Edipo Rey” a Petrer, i l’1 de desembre va representar en 
l’Arniches l’obra “Arruïnats”, l’obra guanyadora del XVI Premi de Teatre 
Breu en valencià Evarist García. Per a aquestes festes de Nadal, el 27 
de desembre posarà en escena el muntatge “Centellas en el sótano del 
museo”, d’Alberto Miralles Grancha, que es representarà en el soterrani 
del teatre-auditori. 

Entre els espectacles que s’han pogut gaudir les últimes setmanes 
al Teatre-Auditori n’hi ha de tot tipus. El 3 d’octubre, l’Associació de 
Dones Rurals de la Torre del Rico va fer riure al públic amb el sainet 
còmic en dos actes “El Conde vuelve a las Cruzadas”. També es va 
representar l’obra “El Crèdit”, de Maror Produccions, el passat 23 
d’octubre. I el 13 de novembre era Ribalta Producciones qui represen-
tava al Pinós la seua obra “Woman Caos”. Fins i tot va haver sarsuela, 
amb la Penya Lírica Alacantina, que va presentar una “Antologia de la 
Sarsuela” el 25 d’octubre. 

Per a l’agrupació, la recta final de l’any està sent molt intensa. De 
fet, el Grup de Cors i Danses “Monte de la Sal” va participar el 7 de 
novembre en el XI Aplec de Calp.

Ací al Pinós, el 8 de novembre, les rondalles corals “Monte de la 
Sal” i “La Ilusión” van aconseguir recaptar 933 euros per al càncer amb 
el seu espectacle de “Cinemascope”, barrejant la música i el cinema. 
Una setmana després, “Monte de la Sal” va fer un concert tribut a la 
mítica Orquestra “Tureskán” i que va tenir com a prolegòmens una 
interessant exposició-recordatori. A més, es va poder escoltar la poesia 
guanyadora del concurs “Te’n recordes de…”, de Pepe Martínez, “Madri-
gal per al meu escut”, musicalitzada per Vicente Hernández.

I per últim, el diumenge 13 de desembre, la rondalla-coral va actuar 
novament al Palau de la Música de València, en el XX Festival de la 
Cançó Nadalenca. Les nadales interpretades pels pinosers van ser de 
les més aplaudides. 

El Centre Cultural va acollir el 30 de setembre la reunió que cada 
quatre anys porta a terme la COMIJ (Comissió d’Oficines Munici-
pals de Informació Juvenil), congregant tant els regidors com els 
tècnics de Monfort, Asp, Villena, Monòver, Elda, Novelda i Sax. La 
reunió va servir per planificar jornades de formació, diversió i preven-
ció dirigides als joves, i l’alcalde del Pinós, Lázaro Azorín, va aprofitar 
per mostrar-los l’edifici, junt a la regidora y tècnics que treballen al 
Centre Cultural. 

El Centre Juvenil ja compta amb futbolí i una nova taula de ping 
pong, que es van instal·lar el 5 de novembre. Ja són tres les taules 
de ping pong, que eixa mateixa setmana van ser usades per a fer un 
campionat de tennis de taula. 

Des del passat mes d’octubre, cada dijous es reuneixen els membres 
dels dos clubs de lectura que s’han creat en la Biblioteca “Maxi Bane-
gas”. El club d’adults, va dur a terme el seu inici de curs el 7 d’octubre, 
en un acte conduït per Xavier Monzó, qui va comentar la seua expe-
riència lectora amb el llibre “Mirada de gato” de l’escriptora convidada, 
Verónica Martínez, que va presentar la seua tercera novel·la. Una set-
mana després era el club de lectura infantil “El Baül de Meldo” el que 
arrancava les seues activitats, que tindran lloc fins al mes de juny. 

Per acostar la biblioteca als escolars del municipi, es va portar 
a terme unes activitats dirigides a diversos nivells. Així, per als 
alumnes de 1r de Primària se’ls va preparar l’activitat “Coneix la Bi-
blioteca” i els de 3r de Primària van gaudir de l’activitat “Descobrix 
la Biblioteca”. Pel que fa als alumnes de 5è de Primària, es va progra-
mar l’activitat titulada “Aprén a la Biblioteca”.

En el cas dels alumnes d’Infantil, van rebre la visita de Meldo, 
el personatge que els anima a introduir-se en el món dels llibres. 

Aquests últims mesos han tingut lloc diverses presentacions li-
teràries, com la del llibre “Hablemos de los ángeles” de Lorenzo 
Brotons, el passat 29 d’octubre, en un acte que va comptar amb la 
presència de la il·lustradora María de Rodríguez Lorenzo.

Altra novetat literària és el llibre “Poemas de toda una vida”, del 
pinoser Vicente Cantó, que es presentava el passat 5 de novembre. A 
l’acte van intervenir Evaristo Verdú com a presentador de la figura de 
Vicente, i l’alcalde Lázaro Azorín, que va acabar la seua intervenció 
llegint alguns dels poemes. 

L’última presentació literària ha segut la dels poemaris “Inspi-
raciones del Momento” i “Del Alma al Alba”, de Lucía Pastor Amorós, 
el passat 10 de desembre. 

En vigor des del passat 7 d’octubre

Dimecres de 17,30 a 20,30 hores

Dijous de 17,30 a 20,30 hores

Divendres de 17,00 a 21,00 hores

Dissabte de 17,00 a 22,00 hores

Diumenge de 17,00 a 21,00 hores

BIBLIOTECA “MAXI BANEGAS”

DIVERTIDA RUTA AMB BICI PER ALS XIQUETS
Una quinzena de xiquets i xiquetes d’entre 11 i 16 anys van partici-
par el 25 d’octubre en una ruta per zones limítrofes al municipi, en 
una iniciativa organitzada per la Regidoria de Cultura i Joventut i 
la Penya Ciclista el Pinós. Un passeig pel “Churri” i Les Enzebres, en 
un recorregut adequat per a les capacitats dels xiquets.

EIXIDA SENDERISTA A “LA COVA TALLADA”
El 4 de octubre es portava a terme una nova ruta senderista, 
organitzada per la Regidoria de Cultura i Joventut. El destí va ser 
la Cova Tallada, a Xàbia, participant prop de quaranta persones, que 
van gaudir de vistes espectaculars. 

La Unió Lírica 
Pinosense festeja a 
la seua patrona

PRESENTACIÓ “POEMAS DE TODA UNA VIDA”
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motores de combustión, sobre todo en gran-
des vehículos, dado su gran potencia con un 
peso contenido.

Pero para pequeños vehículos se impon-
drán poco a poco las tecnologías eléctricas, 
por su gran eficiencia. Posiblemente apare-
cerán coches con baterías intercambiables, 
recargándose en horas de baja demanda 
eléctrica.

Se tendrá que apostar por el transporte 
público, mejorando frecuencia, comunica-
ción, cantidad y precios, para poder trans-
formase en una alternativa eficiente como 
medio de transporte.
E.C.: Regresando a tu vida en Hungría, 
¿qué tal con el idioma? ¿Y con la comida? 
D.L.: El idioma supone todo un gran reto para 
un español y necesita una gran dedicación, 
siempre se aprenden nuevas palabras con los 
compañeros y amigos, pero desafortunada-
mente con mi implicación en los proyectos mí 
tiempo y energía es limitado.

La comida húngara se caracteriza por el 
gran uso del pimiento, también el uso de túró 
(es similar a un queso fresco, pero con un 
sabor diferente) y tejföl (que es una crema 

agria). Uno de sus platos más populares es el 
goulash, que es un estofado de carne reali-
zado a fuego lento. Es muy común encontrar 
en algún amigo que realice palinka, que es un 
brandi casero, muy popular para brindar en 
cualquier lugar y por cualquier motivo.
E.C.: ¿Qué echas de menos de Pinoso y de 
nuestro país?
D.L.: Los amigos, visitar la feria, la luz solar… 
La primera sensación que tuve aquí fue que el 
amanecer y atardecer es 1,5 horas o 2 horas 
antes. La montaña (he corrido desde muy 
joven por las montañas del área de Pinoso, y 
es algo que me apasiona). En la zona en que 
resido no tenemos montañas al ser la gran 
llanura de Hungría.
E.C.: Suponemos que sería duro para tu 
familia. ¿Cómo lo tomaron en casa?
D.L.: En casa siempre me preguntan cuándo 
voy a volver, pero ellos saben que estoy aquí 
para mejorar mis metas profesionales.
E.C.: Estamos a punto de celebrar las fies-
tas navideñas. ¿Cómo se viven en Hungría? 
¿Te has acostumbrado a sus costumbres?
D.L.: Los húngaros son muy familiares en sus 
fiestas navideñas. Se reúne toda la familia para 

recibir los regalos de Santa Claus, degustar co-
midas y postres típicos. El inicio del año nuevo 
lo celebran con champán, cantando todos jun-
tos el himno nacional húngaro.
E.C.: ¿Qué es lo que más te gusta del país 
y que nos recomendarías?
D.L.: Tiene lugares preciosos, como Budapest, 
Visegrad, Szeged… En otoño es una explosión 
de colores, y también es muy confortable 
salir a la calle y disfrutar la tranquilidad.
E.C.: Los húngaros, ¿qué opinan de Es-
paña?
D.L.: Al igual que para muchos de nosotros 
los países del este de Europa son unos gran-
des desconocidos, aquí para mucha gente 
España es un gran desconocido por su distan-
cia, pero también es fácil encontrar mucha 
gente que está enamorada de alguna región, 
ciudad de España, o del idioma.

El último proyecto de David ha sido reali-
zar un coche que recorra más de 3000 km 
por litro de gasolina. Acaba de regresar a 
nuestro país donde estará unos meses, para 
finalizar su máster. 

Pinoseros  por  e l  mundo

Hungría a través de  

DAVID LÓPEZ 
PÉREZ
Es la primera vez que desde estas páginas 
del Cabeço nos trasladamos a este país. El 
encargado de hacernos un recorrido por él, 
es el pinosero David López, dónde desde 
hace un año desarrolla su actividad profe-
sional. Dicen que Hungría tiene una fuerte 
identidad cultural y una gran belleza na-
tural. Con su capital Budapest como estan-
darte, conocida también como la ‘’Perla del 
Danubio’’, es una de las ciudades con más 
encanto de Europa del Este. 

El Cabeço: Vives en Hungría ¿Qué motivos 
te llevaron a salir de España?
David López: Incrementar mis conocimientos 
técnicos sobre materiales compuestos, con 
una beca de trabajo Erasmus+.
E.C.: ¿Desde cuándo resides en Hungría y 
qué te atrajo de ese destino?
D.L.: Desde octubre del año pasado. Conocía 
al equipo de la competición de coches de mí-
nimo consumo “Shell eco-marathon”, tengo 
buenos contactos con esta universidad. En 
2013 me invitaron a una conferencia en su 
universidad, y me pareció una gran oportu-
nidad para tener experiencia en un grupo de 
trabajo internacional.
E.C.: ¿A qué te dedicas y cómo es tú día a 
día en Hungría?
D.L.: Trabajo como asistente técnico en la 
universidad, en el área de diseño asistido 

por ordenador, en la realización de un coche 
solar.

Entre semana intento realizar deporte 
siempre que es posible, también salgo con un 
grupo de gente de múltiples nacionalidades, 
en el que compartimos nuestras experien-
cias. Los fines de semana me suelo desplazar 
a la capital, o viajo a algún lugar de este país.
E.C.: Sabemos que has participando en la 
competición World Solar Challenge. ¿Qué tal 
la experiencia y cómo fue participar en ella?
D.L.: La experiencia ha sido fantástica, cruzar 
el desierto australiano con un vehículo solar 
es algo maravilloso, dormir en mitad del de-
sierto, ver el cielo en la noche, hacer amis-
tades con otros equipos… Difícilmente podré 
olvidar esta experiencia.
E.C.: ¿Cuántos coches solares habéis par-
ticipado y qué autonomía tienen?
D.L.: Este es el primer coche solar que reali-

zamos. En modo eléctrico podría viajar 400 
km con una carga de batería a unos 80km/h., 
pero gracias a la energía solar es capaz de 
viajar unos 600 km diarios con solo el uso de 
mitad de carga de la batería. Tenemos otro 
vehículo de gasolina 95, que es capaz de re-
correr 3081 km con un solo litro de combus-
tible, a una velocidad de 25km/h de media.
E.C.: En tu opinión, ¿cómo serán los co-
ches del futuro?
D.L.: Tendrían que ser mucho más eficientes. 
Actualmente se considera un vehículo como 
un artículo de lujo, por lo que prima el diseño, 
espacio, potencia, versatilidad, por encima la 
aerodinámica, la ligereza y especialización. 
Será muy importante que el vehículo sea 
ecológico en todas las partes del proceso, 
no solo en el uso, sino desde su fabricación 
hasta su destrucción. 

Podremos convivir algunos años más con 
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A LAS PUERTAS DE SU CENTRO DE ESTUDIOS

DAVID  CON EL DANUBIO A SUS ESPALDAS

JUNTO A SUS COMPAÑEROS DE EQUIPO
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El domingo 13 de diciembre, dentro de la programación de Navidad, 
se proyectó en el Teatro-Auditorio la película-documental “Sueños 
de Sal, La historia de un pueblo que siempre se levanta”. Un docu-
drama que cuenta la historia de cuatro personas de Novelda, donde 
trascurre el film, que luchan por cumplir sus sueños.

Uno de los puntos importantes es la banda sonora, compuesta 
expresamente por Óscar Navarro, compositor y músico noveldense, 
nominado a los Premios “Hollywood Music in Media Award” y ganador 
del premio  “Jerry Goldsmith Award”.

En la proyección en Pinoso, los 3 euros de la entrada se destina-
ron a Cáritas y Cruz Roja. 

Navidad nVeus d’un Poblev

En este número de nuestra revista hablamos 
con una persona que conoce bien la sociedad 
pinosera, pues ha tenido ocasión de atender a 
muchos vecinos en el mostrador de una de las 
cajas de ahorros del pueblo durante muchos 
años, y también a quienes pasaron por taquilla 
en los cines de Pinoso que regentó su familia.

El Cabeço: ¿Podríamos decir que es pinosero 
de pura cepa?
Salvador Soro: Si, aunque nací el 29 de febrero 
de 1940 en Fortuna, pero en seguida me vine a 
vivir aquí a Pinoso. Isabel, mi madre, era pino-
sera, pero por entonces mi abuela estaba en 
Fortuna y la tendencia cuando llegaba la hora 
del parto era ir a buscar a la madre. Mi padre, 
Tomás, también nació en Fortuna, aunque de 
sus doce hermanos unos nacieron en Murcia, 
Alicante, y una tía en Argentina. En mi caso éra-
mos solo mi hermana y yo, pero ella, Juanita, 
murió muy joven.
EC: ¿Cuándo se vino a vivir a Pinoso?
SS: En Fortuna estuve muy poco, quince días o 
un mes, nos vinimos a una finca que tenía mi 
madre cerca de Raspay, pero a mis padres les 
gustaba Pinoso. Primero alquilaron una casa en 
la actual calle Azorín, y luego compraron la casa 
donde viví hasta que me casé, en la actual calle 
Sagasta.
EC: ¿Qué nos puede contar de su infancia y 
juventud?
SS: Nosotros pudimos estudiar, y en mi caso co-
mencé con tres o cuatro años. Fui a la escuela 
con D. José “el Torraté”, D. Gaspar, D. Juan, Doña 
Visi… en la calle Pintor Albert, siempre en casas 
particulares, aún no estaban los colegios. Tam-
bién estuve dos cursos en Yecla con los Esco-
lapios (50-51 y 51-52) y cuando estaba en 1º de 
Bachiller entré en la caja de ahorros.
EC: ¿Tan joven empezó ya a trabajar?
SS: Sí, aunque hasta los 14 tuve que estar de 
meritorio, no podían darme de alta. La caja se 
instaló en Pinoso en 1947, estaba D. José “el To-
rraté”, y cuando salía del colegio iba allí. Enton-
ces existía lo de los sellos, nos daban una libreta 
y por cada dos reales un sello, si llenabas una 
hoja, te daban 25 pesetas en el banco.
EC: Entonces, ¿cómo se llamaba la entidad?
SS: Era la Caja de Ahorros del Sureste de Es-
paña, hasta que en el año 1976 se fusionaron va-
rias entidades para formar la Caja de Ahorros de 

Alicante y Murcia. Después, en 1988, se crearía la 
Caja de Ahorros del Mediterráneo, absorbiendo 
a la Caja de Ahorros Provincial de Alicante en 
1992.
EC: ¿Durante cuántos años estuvo en la en-
tidad?
SS: Estuve 43 años, de 1952 a 1995, me prejubilé 
con 55 años. Si hubiese sido ahora, seguro que 
hubiese tenido que estar hasta los 65.
EC: Lo del cine me cuenta que es de herencia 
familiar.
SS: En 1945 o el 46, el empresario del cine 
Rosario Pino (Fructuoso) le dijo a mi padre: 
“Oye Tomás, como veo que os gusta a toda la 
familia, podías quedarte el cine” (vivíamos al 
lado prácticamente). Mi padre le dijo que no, 
pero luego le propuso ir a medias y aceptó. 
La cosa fue bien, aunque había domingos que 
la recaudación no cuadraba con el número de 
espectadores. Había 500 butacas, la entrada 
valía a 1 peseta y a lo mejor en caja había 300, 
(entonces no había otra cosa que el cine y 
el baile del Pajel, porque el Monterrey creo 
que llegó después), o la taquillera se quedaba 
algo o se le colaban espectadores. Tiempo 
después, mi padre se quedaría el cine y lo 
arregló, pero falleció joven, con 51 años, y 
tuve que hacerme cargo del negocio en 1959, 
tenía 19 años.

En 1968, los hermanos Alenda nos ofrecie-
ron el cine Colón, y nos costó dos millones de 
pesetas de entonces. Hablé con un hermano de 
mi padre y le dije: “Mire tío, no quiero que me 
preste dinero, pero si me avala con una firma…” 
y me aconsejó que fuera al Banesto, que allí 
tenía un amigo, “…abres una libreta y os dará  el 
préstamo”. Cuando fui ya tenía casi preparada 
la cuenta abierta, nos dieron un talonario de 
cheques, les pregunté cuando podíamos ir a so-
licitar el préstamo y me dijeron: “No, no, a partir 
de mañana ya puede disponer del dinero”. ¡Me 
quedé boquiabierto! Gracias a mi tío se agiliza-
ron los trámites y adquirimos el cine a Salvador 
Alenda, que lo llevaba junto a Miguel Rodenas.
EC: En el mundo del cine ha tenido otras ex-
periencias, ¿no es así?
SS: Bueno… yo salí en la película “El Cid”, cuando 
estaba en la mili (en Alicante) nos hicieron ir a 
muchos soldados para participar en el rodaje 
en Peñíscola, todo un acontecimiento, éramos 
unos 6.000 y estuvimos 17 días allí rodando la 
película. La experiencia fue muy buena y entre-
tenida, vimos a conocidos actores y actrices, y 
después nos gustó vernos en la película, recor-
dando la experiencia vivida.
EC: Hablemos de su propia familia.
SS: Pues me casé en el año 1963 con Isabelita, 
Isabel Rico Verdú, y somos padres de dos hijos, 
Tomás y José Antonio, aunque solo tenemos un 
nieto.
EC: ¿Cómo conoció a su esposa?

SS: Tomamos la primera comunión juntos, el 
mismo día, y luego venía a escuela de Doña El-
vira, cerca de casa. Isabelita y mi hermana iban 
allí y yo veía a las chicas, unas me gustaban 
más que otras, y cuando veía a Isabelita pen-
saba: “Esta se ve más formalica”. Recuerdo que 
con trece o catorce años, un día que estaba en-
fermo en cama, conmigo estaba mi amigo Paco 
“El Cantalet” y llegó Isabelita preguntando por 
mi hermana, que en ese momento no estaba. 
Le dije a Paco: “con esa me tengo que casar”, 
y años después me dijo: “tendrá pilotes, que es 
va casar amb ella”. Así fue, llevamos 53 años ca-
sados y ya hemos celebrado las bodas de plata 
y las de oro.
EC: Ahora que tiene más tiempo libre, ¿en 
qué lo emplea?
SS: Ya llevo 10 años jubilado, me faltan 25 paran 
cumplir 100 años, aunque creo que no llegaré a 
eso. Me gusta pasarme por las tardes, de 3 a 5, 
por la Sociedad Cultural “La Peña”, ya que por 
las mañanas voy mucho al campo. Tenemos tie-
rras en el Culebrón, y como la familia no quiere 
saber nada me toca trabajarla un poco.
EC: ¿Desde cuándo es socio de “La Peña”?
SS: Me hice socio en 1962, antes de casarme, y 
desde entonces ha cambiado mucho. Recuerdo 
que antes se traían actuaciones, y en feria había 
baile, pero con el cine no podía ir casi nunca, 
llegaron a haber más de 300 socios y ahora que-
damos 32. Actualmente ejerzo de secretario, y 
ahora también tenemos socias.
EC: Me han hablado también de la relación de 
su familia con el Sindicat.
SS: Mi padre tenía la carrera de Intendente Mer-
cantil y ejerció de delegado del trigo en Orihuela, 
Monóvar y Pinoso. Aquí estaba de delegado en 
un local que dependía del Sindicato Agrícola, al 
que los agricultores llevaban el trigo.
EC: ¿De ahí nació la relación de su familia 
con la cofradía?
SS: A mi padre siempre le gustó lo de la Semana 
Santa y todos teníamos capucho, pero en 1979, 
el 12 de octubre no fuimos a vendimiar al ser 
festivo, pero ese día la cofradía convocó junta, 
y entre los miembros estaba Paco “el Peña”, 
quien al verme entrar me dice: “Ea, hermano 
mayor, éste”. Yo le dije que no, pero mira tú por 
donde, desde ese año soy hermano mayor de la 
cofradía. Me he vestido todos los años menos el 
pasado Viernes Santo, que una lumbalgia no me 
dejaba andar. Ya le he dicho a Juanito que habrá 
que buscar un nuevo hermano mayor, que yo ya 
llevo muchos años.

Gracias Salvador, por compartir con noso-
tros sus vivencias.
En esta ocasión no tuvimos que desplazarnos a 
su casa, sino que el propio Salvador se acercó 
a nuestros estudios para responder a nuestras 
preguntas. 

SALVADOR SORO GOMARIZ 
UN HOMBRE CON MÚLTIPLES FACETAS

EL DÍA DE SU BODA CON ISABELITA

SALVADOR E ISABEL EN UN VIAJE RECIENTE

Primeros actos navideños

Pinoso enciende la Navidad

Primer concurso de Belenes

Taules presentó en Pinoso
«Y sin embargo te quiero»El 12 de diciembre tuvo lugar la IV Pandorgà en la plaza de España, 

deleitando la Rondalla-Coral “Monte de la Sal” a los asistentes con 
villancicos, recopilados en un CD.

El alcalde Lázaro Azorín invitó a todos a disfrutar de las fiestas 
navideñas, “ya que se han preparado actividades para niños y mayo-
res, con el fin de crear ilusión en todo el mundo”.

El propio alcalde y la presidenta de la rondalla, Pepita Pérez, 
entregaron una zambomba artesanal a Luis Monzó, presidente de la 
Tercera Edad, nombrado Pandorguero de Honor 2015, y luego, por 
espacio de un minuto, las zambombas sonaron atronadoras dado el 
gran número de participantes.

INAUGURACIÓN BELÉN MUNICIPAL
Ese mismo día tuvo lugar la bendición y apertura del belén municipal, que 
este año ha cambiado de ubicación. Ahora se encuentra situado en uno de 
los locales comerciales existentes en el jardín junto a la plaza de España. 

Las actividades del sábado 12 de diciembre también contaron con 
la inauguración del alumbrado especial, con gran protagonismo 
para el Paseo de la Constitución y la plaza del Molí.

Un gran abeto navideño ilumina la rotonda del badén, y tam-
bién destacan las fachadas de un pueblo nevado tras las letras de EL 
PINÓS, siendo muchas las personas que se han fotografiado junto a 
ellas desde su inauguración.

Tras los actos, la Asociación de Amas de Casa de Pinoso deleita-
ron a los asistentes con chocolate y toña. 

Estas fiestas se ha celebrado, por primera vez, un concurso de 
belenes familiares y para asociaciones y pedanías, que contó con 
trece participantes.

En la categoría de particulares, el primer premio fue para Estefa-
nía Prats, el segundo para Isabel Giménez y el tercero por Elisa Pérez. 
El jurado decidió otorgar dos menciones especiales, a Luis Domenech 
por el impacto visual y a Ricardo Canicio por la cueva del nacimiento.

En cuanto a la categoría de asociaciones y pedanías, el primer 
premio fue para la pedanía de Ubeda, el segundo para Paredón y el 
tercero para el Rodriguillo. En este caso, también hubo una mención 
especial para la asociación Respir, por la originalidad.

Los premios fueron entregados el 12 de diciembre, con motivo 
de la Pandorgà. 

La primera de las representaciones teatrales programadas en la pro-
gramación navideña estuvo a cargo de Taules Teatre, que los días 
10, 11 y 12 de diciembre puso en escena “Y sin embargo te quiero”, 
de Miguel Murillo. Cinco funciones con música en directo y con los es-
pectadores sentados en el mismo escenario. La obra, dirigida por José 
Antonio Pérez Fresco, estaba interpretada por Patricia Vela y Natalia 
Bravo, y Guillermo Mondéjar puso la música con el piano. 

Sueños de sal
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Santa Catalina sSanta Catalinas

Les obres han sigut sufragades al 80% per 
la Diputació d’Alacant.

Nou aspecte i major funcionalitat
del local social

El Barri de les 
Coves, de festa

Un dels objectius d’este ajuntament s’ha 
complit amb la remodelació del Local So-
cial del Barri Coves. Edifici que alberga cada 
vegada més activitats culturals i d’oci, en el 
qual no s’havia actuat des de feia dècades, 
contant amb importants deficiències. 

Les obres de millora han tingut unes des-
peses de 59.499 euros, dels quals la Diputació 
Provincial va aportar 47.599 euros i el consis-
tori pinoser 11.899 euros.

Ara presenta un nou i millorat aspecte, 
així com una major funcionalitat, ja que s’ha 
traslladat la barra a la part de dintre, junt als 
despatxos. El saló es divideix en dues sales 
gràcies a unes portes correderes. S’ha can-
viat el paviment, s’ha col·locat una rampa 
d’accés a l’escenari, nova il·luminació de tipus 
led, equip de megafonia i focus.

Per a  l’alcalde del Pinós, Lázaro Azorín, 
“amb estes millores es contribuirà a la diver-
sificació de les activitats que no necessiten 
tanta infraestructura, com un teatre infantil, 
i d’esta manera poder realitzar actes en tots 
els racons de la localitat”.

Recordar que la zona disposa d’un ample 
aparcament i un jardí amb jocs infantils, que 
també s’ha dotat d’una zona de cautxú i be-
renador.

I per a festejar l’alegria de comptar amb 
la nova imatge del local, el grup musical “Re-
member Tureskán” va oferir la nit del 19 de 
novembre, previ a les festes, un gran especta-
cle que va envoltar els veïns del so dels anys 
50 d’esta mítica banda. 

pregó. Emparada per familiars, amics i veïns, 
Susana Hernández, va pregonar les festes per 
mitjà dels seus records d’infància en el barri, 
tenint molt present en les seues paraules a la 
seua mare Malena “La Guerrilla”, que tantes 
disfresses va elaborar per a les festes. 

La nit del 24 de novembre, és una bona 
mostra de convivència amb la seua tradicio-
nal “Cremà de les Fogueres”. Es van cremar 
un total de 45 fogueres i els veïns i familiars 
s’hi van congregar per a gaudir d’un sopar de 
convivència. Després de cremar la foguera 
oficial, este any dedicada al local social del 
barri, la comissió de festes oferia xocolate 
amb tonya per als presents, mentre la xa-
ranga seguia animant la vetllada amb la seua 
música.

Des de la vesprada del divendres 27 de 
novembre i fins l’últim alè de les festes, els 
carrers Sol i Antonio Machado s’ompliren 
d’artesania, gastronomia, complements i ani-
mació en una nova edició del Mercat Medie-

val. A més de la visita per les paradetes del 
mercat, els assistents també podien gaudir 
d’espectacles de foc, màgia, falconeria, ta-
llers de malabars i “zancos”, bombolles de 
sabó, atraccions gratuïtes o passejos en ruc 
(en burro). 

El dissabte 28 de novembre, per la ves-
prada, Santa Catalina va rebre l’estima dels 
veïns del barri i pinosers que van retre tribut 
a la seua patrona, mitjançant el lliurament de 
rams de flors, en la tradicional Ofrena, amb 
centenars de participants vestits amb el ves-
tit típic pinoser.

Després de l’ofrena, a la “replaceta” de 
San Fernando, van tornar a ballar-se les dan-
ses a Santa Catalina, seguint els sons de la 
Colla del Grup de Danses El Pinós i, com mana 
la tradició, la Reina i Dames del Barri serien 
les encarregades d’obrir la “Dansà”, sumant-
se les Reines i Dames del Pinós, l’alcalde del 
Pinós i públic en general.

El matí del diumenge pot veure’s moltís-
sima originalitat i imaginació en les disfresses 
que participaren en el passacarrer, que va 
tindre una important participació. No va faltar 
els grups de disfresses dedicats a les nines de 

drap, papallones, barrufets o “Barrio Sésamo”, 
però, sens dubte, els més esperats foren els 
membres de la Comissió de Festes, vestits de 
falleres i destacant la presència de Rita Bar-
berà, que durant tot el passacarrer va anar-hi 
llançant masclets, així com la Reina Isabel.

Per la vesprada, va tindre lloc la missa a 
l’ermita que va donar pas a la processó amb 
la imatge de Santa Catalina. Al carrer Centro, 
Amanda Calpena va recitar este any l’oració 
a la Santa, la palma de la qual va rebre una 
corona de flors dipositada pel Ninyet, que va 
descendir de la “Magrana”, en altra de les 
imatges tradicionals d’estes festes. I després 
de tornar a l’ermita, la Unió Lírica va interpre-
tar l’himne del Pinós i dins d’ella es va cantar 
l’himne a la Santa. La banda de cornetes i 
tambors va entrar a l’ermita per a interpretar 
una marxa, seria l’última, després d’haver-la 
estat emparant també en cadascun dels seus 
trasllats. 

Per a Óscar Calpena, president de la co-
missió del barri, qualificava les festes d’este 
any “de deu, excepcionals”. Mentre que el 
regidor de Festes, César Pérez, destacava la 
bona armonia que es vivia estos dies a peu 
de carrer, on la climatologia havia respectat 
les celebracions. Per la seua part, l’alcalde del 
Pinós lloava el treball realitzat per la comis-
sió, en unes festes que han estat molt parti-
cipatives. 

Si per alguna cosa són conegudes les fes-
tes del Barri de les Coves, són pels seus 
actes que es celebren al carrer, amb tem-
peratures pròpies del mes de novembre, 
però també pel caliu de la seua gent, que 
engrandeix estes festes. Les d’enguany 
han tingut com aliat el bon temps, fet que 
va convidar a eixir al carrer a gaudir del 
seu ampli programa festiu de 9 dies, ce-
lebrats del 21 al 29 de novembre. 

Però per a poder viure la festa inten-
sament, abans s’havia d’elegir a la Reina 
del Barri. Com sempre l’elecció de la jove 
estava en mans dels assistents, sent co-
ronada la senyoreta Nieves García Rubira 
que, junt amb les seues dames d’honor 
Ana Mira Amarillo i Andrea Amorós Martí-
nez viuran un any inoblidable.

El diumenge 22 de novembre, la 
imatge de Santa Catalina tornava a les 
seua antiga ermita, a hores d’ara conver-
tit en Local Social, on tindrà lloc l’acte del 

REINA I DAMES DEL BARRI

NIT DE LA CREMÀ

MERCAT MEDIEVAL

OFRENA DE FLORS PROCESSÓ

DESFILADA DE DISFRESSES

DANSES A LA REPLACETA

BANDA DE CORNETES I TAMBORS

CASTELL DE FOCS

PREGONERA

SANTA CATALINA EN L’ANTIGA ERMITA
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Els xiquets 
gaudeixen de una 
jornada intercultural 

La Confraria de la 
Patrona visita a la 
«Geperudeta»

L’Escola Infantil 
va celebrar el seu 
esmorzar solidari

El servei de 
transport municipal 
abasteix multitud 
de desplaçaments

Creu Roja el Pinós-l’Alguenya, en col·laboració 
amb la Regidoria de Cultura i Joventut i la Di-
putació d’Alacant, va realitzar el matí del 21 
de novembre, al Pàrquing de l’Ajuntament, un 
recorregut per diferents cultures a través de 
tallers i activitats.

També es van mostrar les danses tí-
piques de diferents zones del món. Noemí 
Gutiérrez, presidenta local de Creu Roja, 
al costat de voluntaris, també van donar a 
conèixer la jornada en els centres educatius 
de la nostra localitat i de l’Alguenya, amb 
l’objectiu d’acostar als més xicotets els sons 
típics i cançons tradicionals de Senegal. 

El 2013, el Pinós rebia la imatge de la Mare 
de Déu del Desemparats, on es van realitzar 
diferents actes en el seu honor. 

El passat 8 de novembre, una delegació de 
membres de la confraria de la Mare de Deu del 
Pinós, acompanyats per l’alcalde Lázaro Azorín 
i l’edil de Festes, César Pérez, es van desplaçar 
fins a València per a retornar la visita.

A la capital valenciana van ser rebuts 
pel president dels seguidors de la Verge dels 
Desemparats, acompanyant-los durant la jor-
nada en les seues visites al “Capitulet”, seu de 
l’arxiconfraria, situada en un antic hospital, i 
el Museu de la Verge, en la Basílica de la Verge 
dels Desemparats, presenciant una missa. 

Un total de 1.400 euros van recaptar-se el 15 
de desembre a l’Escola Infantil amb la cele-
bració, un any més, del seu desdejuni solidari. 
Desenes de pinosers no van dubtar a assistir 
i col·laborar en esta iniciativa. Destacar que 
enguany, els diners recaptats van destinats a 
l’Associació Ultrafons Solidari, (destinada a la 
investigació de malalties rares).

Un gran equip format per membres de 
l’AMPA, pares, avis, professores, regidors i el ma-
teix alcalde Lázaro Azorín van elaborar les coques 
d’oli, a la pala, fregides, bunyols, torrons, crispe-
tes, dolços, cafès o xocolata calenta, emprant per 
a això prop de 50 quilos de farina i 15 litres d’oli. A 
més, des de fa uns anys, i per tal d’evitar aglome-
racions, també s’ha pogut reservar l’esmorzar. I 
també es podia participar en la rifa de 230 regals 
donats pels establiments locals. 

Per segon any consecutiu, la Regidoria de 
Cultura i Joventut posa a la disposició de 
diferents col·lectius el servei municipal de 
transport per als seus desplaçaments. En el 
cas dels estudiants d’ensenyaments professio-
nals de música, enguany ha augmentat consi-
derablement el nombre d’usuaris, amb un total 
de setze músics que fan estudis de grau mitjà, i 
altres sis que ho fan en el grau superior.

El vehicle també realitza trasllats als 
banys de Fortuna per als integrants de 
l’Associació de Fibromiàlgia, així com els tras-
llats dues vesprades a la setmana, dilluns i di-
jous, per als socis del Club de Natació H2Crol a 
la piscina coberta de Monòver. A més, realitza 
desplaçaments sanitaris en horari de matí, 
acudint al centre d’especialitats i l’hospital 
comarcal a Elda. En aquest últim cas és ne-
cessari reservar plaça en l’ajuntament amb 
el justificant mèdic corresponent. 

SOPAR BENÈFIC DEL CÀNCER

El sopar de la delegació local de l’Associació 

contra el Càncer, després de 17 anys s’ha 

convertit en una tradició. Enguany va reunir 

a 170 persones el 7 de novembre, recaptant-

se 2.912 euros. A l’acte van acudir l’alcalde i 

els regidors de Benestar Social, Protocol i 

de Festes. L’acte benèfic va finalitzar amb 

la rifa de 175 regals. 

CAMINADA BENÈFICA

Un total de 85 membres de la “Asociación 

Amas de Casa de Pinoso” participaren el 4 

d’octubre en la caminada solidària, fins La 

Caballusa. Les participants aportaren un 

euro a canvi d’un tiquet per esmorzar a les 

Cases de Pastor, lloc on també realitzaren 

uns exercicis físics. Finalment es van 

obtindre 120 euros, per l’aportació de altres 

sòcies que no van anar. El diners s’han 

destinat íntegrament a l’Associació Respir 

de familiars i malalts d’Alzhèimer. 

EL PINÓS A LA TROBADA DE 

CONFRARIES

Del 16 al 18 d’octubre es va celebrar a 

Benidorm la II Trobada Provincial de 

Confraries i Germandats de Setmana Santa, 

on prengueren part set representants de les 

nostres germandats, com la presidenta de 

la Junta Central, Rosa Nicolás, al capdavant 

de la delegació pinosera.

Després de l’experiència positiva 

viscuda fa un any al Pinós, per a la XXII 

edició d’este esdeveniment es va escollir 

la ciutat turística com a seu de la trobada, 

pel fet de commemorar-se el 275 aniversari 

de la troballa de la imatge de la Verge del 

Sufragi, patrona de la ciutat. La trobada del 

pròxim any 2016 es celebrarà a Dolores. 

Un cementeri amb història

Un 9 d’Octubre al Centre Cultural

En la vesprada del 31 d’octubre, alguns pinosers van tindre opor-
tunitat de conèixer detingudament el cementeri del Pinós, gràcies 
a la iniciativa de les regidories de Festes, Cultura i Cementeri, que 
per primera vegada organitzaren unes visites guiades.

En dos grups, i des d’altra perspectiva, els visitants conegueren 
molts aspectes del lloc on descansen els nostres éssers estimats, 
descobrint un espai ple d’història, art i, fins i tot, misteris, de la mà 
de l’arxivera municipal Clara Pérez. L’èxit va ser tal que fins i tot va 
haver de programar-se una nova visita per al divendres següent. 

Enguany, la festivitat del Dia de la Comunitat Valenciana es va com-
memorar al Centre Cultural “El Pinós”, encara que va començar 
amb una cercavila des de l’ajuntament.

Els actes van incloure un esmorzar popular i tallers preparats 
pel Grup de Danses del Pinós, ensenyant als xiquets els balls tradicio-
nals per fer després una dansà, acabant el matí amb teatre infantil, 
a càrrec del grup Conta 3, amb “La llegenda de Sant Jordi i altres 
dracs”.

Els actes estaven organitzats per la Regidoria de Cultura i Jo-
ventut, que també havia preparat per als dies anteriors projeccions 
de cinema en valencià destinades als escolars, amb “Les cròniques 
de Spider Wick”. 

TRADICIONAL BESAMANS A LA PATRONA

Amb motiu de la festivitat de la Verge del Rosari, el 7 d’octubre, els 

pinosers van commemorar a la seua patrona, la Mare de Déu del 

Remei, amb un tridu, la missa i el tradicional besamans, actes que 

enguany, en commemorar-se el 75é aniversari de la imatge de la 

Mare de Déu del Remei, van tenir un caràcter especial. 

LES TRES FONTS JA TENEN 

ERMITA

El cap de setmana del pont del 9 

d’Octubre, la Mare de Déu del Rosari 

va ser la protagonista de les festes 

de la pedania de les Tres Fonts, on es 

va inaugurar una ermita que compta 

amb una espadanya triple. 

UN DIA DE LA HISPANITAT DIFERENT

El passat 12 d’octubre, la festivitat de la Verge del Pilar va celebrar-se 

amb una missa cantada pel Cor Parroquial, participant els regidors 

José Manuel Martínez, César Pérez i Elisa Santiago junt a l’alcalde 

del Pinós, Lázaro Azorín, que participaren en les ofrenes junt a 

dos assistents a l’Eucaristia que celebraven la seua onomàstica. 

Enguany no hi va haver participació de la Guardia Civil. 

Reserva ya tu Comunión
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e Esports

El corredor Cristian Fernández 
guanya la Mitja Marató

Isaias Mira, medalla de plata de 
la Federació Valenciana

Espectacular presentació 50 participants a la cicle orientació

II Torneig de Nadal Fast System

Una Yorkshire campiona jove 
d’Espanya

Pinosers en el Campionat d’Espanya

Paco García, quart d’Espanya en 
pistola estàndard

Pablo Micó, campió autonòmic

Ascens a primera divisió

Merecido homenaje a «Don Miguel»

Iker Sáez, Subcampió d’Espanya

Presentació d’equips

Circuit escolar

Ajudes i subvencions a clubs

Noves fòrmules en els nous 
convenis i subvencions

ATLETISME

FUTBOL

MOUNTAIN BIKE

TENNIS

CONCURS CANÍ

CAÇA MENOR AMB GOS

TIR OLÍMPIC

KARATE

PETANCA

BALONCESTO

MUSHING TERRA

Un total de 700 inscrits van prendre part en la 26º edició de la 
Mitja Marató del Pinós que va organitzar el Club d’Atletisme Cabeço 
de la Sal en col·laboració amb l’Ajuntament del Pinós. El primer 
classificat va ser Cristian Fernández de Crevillent, amb un temps de 
1:13:53. Els atletes locals Iván Pérez, Vicenta Monreal i Belén Roca-
mora, van aconseguir millorar els registres dels corredors del Pinós 
en les seues categories. Un esforç que el club va recompensar econò-
micament, igual que als 10 primers classificats de les categories mas-
culines i femenines, amb quanties de fins a 150 euros. 

Per tal de donar l’oportunitat de participar a corredors de totes 
les edats i nivells, també es va celebrar per segon any consecutiu, les 
modalitats de K10 i K5, així com la marxa atlètica. 

L’exjugador del Pinós CF, Isaias Mira, en l’actualitat, tresorer del 
club, va rebre recentment a València un reconeixement per la seua 
trajectòria esportiva, en concret la medalla de plata de la Federa-
ció Valenciana, a la gala de lliurament de premis de la Temporada 
2014/15. Isaias, va començar des de molt petit en les categories in-
feriors del Pinós CF, arribant a formar part en diverses ocasions de la 
selecció valenciana sub-15, a més va ser convocat en una ocasió amb 
la selecció espanyola. La constància que ha mantingut al llarg de la 
seua vida esportiva, li han valgut aquest reconeixement. 

Amb un gran desplegament d’il·luminació i so, van ser presentats 
de forma oficial els vuit equips que conformen el Pinós Atlethic de 
futbol sala per a la temporada 2015/16.

Prop de 400 persones es van donar cita al pavelló d’Esports, que 
es va adornar per a l’ocasió, aquest any la novetat va ser la presència 
de la mascota del club, que va fer les delícies de nens i grans i que va 
ser l’encarregat de rebre els 113 jugadors. 

El diumenge 19 d’octubre, 25 parelles i trios van participar en aquesta 
prova ciclista, que consistia en localitzar cinc punts repartits per 
diferents zones del terme municipal. Els primers en arribar van ser 
Cocolo, Joaquín i Enrique, el segon lloc va ser per a Pepe “Cordobés” i 
Antonio “El Rus” i en tercer lloc arribaven Rogelio i “Negre”. La prova 
es va desenvolupar sense cap tipus d’incident i en aquesta edició cal 
destacar la gran participació de les dones. Al final de la prova, a la seu 
de la Penya Ciclista tots els participants van gaudir d’un dinar. 

Durant els propers dies 19 i 20 de desembre es desenvoluparà el 
torneig que comptarà amb dues competicions paral·leles, un fede-
rada, puntuable per al rànquing de la RFET i una altra no federada.

Les categories en el torneig tant federat com no són: benjamí 
i aleví masculí i femení i infantil i cadet masculí. D’altra banda els 
esportistes pinosers es troben immersos en dues competicions, la 
lliga interclubs i el campionat de la Comunitat Valenciana de tercera 
categoria. 

L’exemplar de Yorkshire Terrier “Oscaray 
Amandine Bambina” de 14 mesos d’edat, 
propietat d’Óscar Calpena, s’ha procla-
mat nova Campiona Jove d’Espanya per 
la Reial Societat Canina, un títol molt di-
fícil d’aconseguir donada la qualitat dels 
exemplars que han participat durant tot el 
període del campionat. Óscar, se sent molt orgullós, ja que és la seva 
primera gossa Campiona Jove d’Espanya criada a casa. 

El caçador José Luis Verdú, ha conseguit la 3º posiciò al Campio-
nat d’Espanya mentres que José Méndez, subcampiò autonómic va 
finalitzar en la posició 12. 

El Campionat d’Espanya d’armes esportives, es va celebrar a Gra-
nada, on el pinoser Paco García, va participar en tres modalitats: 
pistola estàndard, foc central i 9 mil·límetres. Garcia que va acudir 
al campionat com a campió de la Comunitat Valenciana va competir 
en la categoria de pistola estàndard, en què participaven els 120 mi-
llors tiradors d’Espanya, individualment va quedar quart classificat i 
per equips van pujar al podi en el tercer calaix. 

El jove esportista pinoser contínua recollint èxits, en aquesta oca-
sió es va proclamar en el mes d’octubre campió de karate de la 
Comunitat Valenciana en la modalitat kumite, menys de 81 quilo-
grams. En la seva participació en el nacional, no va tenir sort ja que 
es va lesionar en el primer combat. 

Els petanquistes de Pinós estan d’enhorabona, ja que els jugadors 
Juanjo, Damián, Amador i Miguel Ángel, han aconseguit l’ascens a 
2a divisió de petanca, com a integrants del club de petanca Caliu 
d’Elda. Formant part d’un bon equip, com a unió dels dos clubs. 

El divendres 4 de desembre serà difícil d’oblidar per a Miguel Ángel 
Rodenas, que va ser homenatjat en l’acte de presentació dels 
equips del Club Bàsquet El Pinós.

La història del bàsquet al Pinós va començar fa més de 40 anys 
per convertir-se en el que és avui en dia, una gran família. Una de les 
persones que més ha fet pel món de la cistella al Pinós, és Don Miguel, 
una tasca que ha desenvolupat al llarg dels anys com a entrenador, 
sobretot en el primer equip però també amb la base. Entrenadors, ju-
gadors, companys, familiars, i les edils Silvia Verdú, Neus Ochoa i In-
maculada Brotons, que també van ser jugadores, van voler abrigar-lo 
en una nit tan especial. Les tres van tenir missatges d’agraïment per 
la seva gran tasca en el bàsquet, vestint amb les seves samarretes 
de l’equip. La família del bàsquet li va lliurar un pergamí emmarcat 
amb unes emotives paraules.

Amb l’arribada del fred s’han iniciat les competicions de mushing 
terra. A finals de novembre, 2 pinosers van participar en el Campio-
nat d’Espanya que es va desenvolupar a la localitat de Covarrubias 
a Burgos. Els esportistes pinosers que van prendre part van ser, 
Joaquín Sáez en la modalitat de vehicle amb 8 gossos, aconseguint 
acabar sisè i el seu fill Iker Sáez, en la modalitat de vehicle amb tres 
rodes i dos gossos, que va aconseguir el subcampionat d’Espanya. 

El 16 d’octubre, el camp de futbol Perfecto Rico Mira, va ser esce-
nari de la presentació dels diferents equips del Pinós CF. Els juga-
dors, la Junta Gestora i les autoritats locals van acudir per donar 
suport a cada un dels equips que jugaran en diferents categories 
en la temporada 2015/2016.

Un cop acabat l’acte es va realitzar una gran foto de família en 
una de les grades del camp de futbol. 

El passat 24 de novembre es van iniciar en el col·legi Santa Cata-
lina la sèrie de proves esportives incloses en les carreres escolars 
organitzades des de la Regidoria d’Esports. 

Les pròximes proves que se celebraran seran el 26 de desembre 
coincidint amb la Sant Silvestre; a San Antón el dia de la festa del 
col·legi, i dins la Setmana de la Salut, Esport i Joventut.

Al circuit col·laboren, el departament d’Esports dels centres 
escolars, Creu Roja, Associacions de Pares d’Alumnes i el Club 
d’Atletisme Cabeço de la Sal i Nodax. 

Un total de 9 clubs s’han vist beneficiats de la convocatòria d’ajudes 
en aquest any 2015. El muntant es de 18.900 euros, dins la convoca-
tòria anual que ofereix la Regidoria d’Esports per a aquelles entitats 
esportives que no tenen convenis amb el consistori.

Les ajudes oscil·len entre els 400 i 8.400 euros.

Els clubs esportius van conèixer cóm es portaran a terme, en una 
reunió en que també se’ls va proposar un nou projecte similar a 
“Coneix El Pinós”.

Entre altres qüestions, la regidora va comentar que a partir d’ara 
s’aplicaran nous criteris a l’hora de concedir les ajudes als clubs, tant 
per als que tenen convenis (futbol, futbol sala, bàsquet i tennis) com per 
als més xiquets, i que s’acullen al programa de subvencions municipal. 

La regidora també va plantejar una nova iniciativa de promoció de 
l’esport local partint de la idea que va servir per a l’anomenat “Coneix 
El Pinós”, que permet realitzar accions en espais com cultura i medi 
ambient. 

eEsports

FUTBOL SALA
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Opinióno Colaboraciones c
Para ti, nuestro ABUELO,
nuestro MAESTRO

Siempre estarás en mi corazón

¿Maestro? qué coincidencia. 

¿Tendrá eso algo que ver con el 

hecho de que todos tus nietos 

hayan enfocado su vida profe-

sional hacia la docencia? Puede 

que sí, y para nosotros sería 

todo un reto dejar en alguno de 

nuestros alumnos la huella que 

tú has dejado en cada uno de no-

sotros. Lo que de ti aprendimos 

son esos grandes valores de la 

vida que hoy cuestan tanto de 

inculcar.

Parece que fuera ayer 

cuando nos relatabas tus anéc-

dotas, tus historias y nos hacías 

cómplices de tu mundo; un lugar 

tan lejano para nosotros pero a 

la vez tan alucinante para unos 

pequeños que despiertan a una 

vida tan distinta. Por eso siem-

pre serás nuestro “ídolo”, un 

hombre al que vale la pena se-

guir sus pasos, tomar sus conse-

jos y, sobretodo, admirar porque 

sabemos cómo comenzaste y 

cómo llegaste a ser lo que fuiste.

Orgullo, dignidad, honra-

dez, amistad, bondad, voluntad, 

¡cuántos valores!, que gracias 

a tu ejemplo hemos ido descu-

briendo y aunque con algunos 

tropiezos, sabemos que te sen-

tías orgulloso de nosotros. Por 

eso cuando escuchábamos fra-

ses como: “no nai, com ells, no 

nai”, “míralos, tots músics com 

jo”, esbozábamos una leve son-

risa de satisfacción y pensába-

mos: “Mira-lo que orgullós està”. 

En esta última etapa pudiste 

disfrutar de tus tres biznietos a 

los que trasmitiste tu vitalidad y 

por los que sentías ese amor tan 

especial. Hoy ellos comentan “el 

abuelito vellet ja no està, està en 

el cel”. No sabemos exactamente 

donde estarás, pero seguro que 

allí donde estés, disfrutarán de 

tu bondad y alegría.

Es por todo ello, abuelito, 

por lo que nos sentimos afor-

tunados de haber podido dis-

frutar de ti, de una persona que 

ha sabido encajar y aceptar la 

vejez con naturalidad, como una 

nueva etapa en su larga vida. 

Cada una de tus arrugas ha sido 

y será un legado para cada uno 

de nosotros. Dejas una huella 

imborrable que hace que te sin-

tamos muy cerca. TE QUEREMOS.

Nos gustaría agradecer a la 

Unión Lírica Pinosense, al Coro 

Parroquial y a la Rondalla Monte 

de la Sal, la despedida que le brin-

dasteis a través de la MÚSICA; una 

de sus pasiones. Muchas gracias 

también a todos los que le acom-

pañasteis en su último Adiós.

Tus nietos

Querida Mamá: 

Quiero escribirte unas palabras a través de El Cabeço, que tantas 

veces leías y recibías con cariño. Pero también me gustaría agrade-

cer todas las muestras de cariño recibidas y mostrar mi agradeci-

miento a todas las personas que quisieron arroparnos a mi padre, mi 

tío y a mí, en las últimas horas junto a ella. 

Nunca pensé que nos dejarías tan pronto. Por muchos años que 

tenga uno cuando se marcha, siempre es pronto para decirle adiós, 

o hasta siempre. Jamás pensé que ese vacío fuera tan grande. Hasta 

que uno no pasa por esa situación ni se lo imagina… Nadie está pre-

parado para perder a una madre, o a un padre, el vacío es inmenso. 

Ese duro trance por el que todos pasaremos tarde o temprano, es 

ley de vida, como dice mi padre Daniel que ha pasado toda su vida 

junto a ella. 

Unos padres que me inculcaron grandes valores, y que yo in-

tento transmitir a mis dos hijos, Mario y Paula. A partir de ahora, 

nuestras reuniones familiares, o de amigos ya no volverán a ser lo 

mismo, nos faltará tu alegría pero sobre todo tu sonrisa que siempre 

te acompañaba.

Has dejado un gran vacío entre nosotros, y aunque siempre nos 

acompañarás en inevitable estar triste, muy triste. Estos días, mis 

lágrimas se convierten en ilusión y no en tristeza, y aunque es muy 

difícil, quiero ofrecer lo mejor de mí y la mejor de mis sonrisas a tus 

nietos para que en estas fiestas tan familiares no falte la esperanza 

y la alegría que tú trasmitías.

Has iniciado un viaje de ida sin retorno, y aunque siempre esta-

rás muy presente entre nosotros; tu marido, hermano, yerno, nietos 

y yo, nunca te olvidaremos.

Mis últimas horas junto a ti, fueron la noche del 15 de octubre de 

2015 y la más difícil de mi vida, porque veía que te marchabas y no 

podía hacer nada. Ahora descansas para siempre en Pinoso, y con las 

mejores vistas que se pueden tener, las del Monte Cabezo. 

Descansa en paz, MAMÁ.

Tu hija, Ana B. Alarcón Marhuenda

Un año más llega la Navidad y toca hacer balance del año transcurrido. En nuestro 

caso y coincidiendo con el año electoral hemos tenido grandes cambios en nuestro 

grupo político municipal, el primero y de más repercusión política, el cambio gene-

racional que generosamente llevó a cabo nuestro compañero Juan Carlos Navarro, 

delegando en mi persona la responsabilidad de ser cabeza de lista, cargo que con 

orgullo ostento desde la oposición en nuestro Ayuntamiento y con la misma ilusión 

continuaré durante los próximos 3 años, esperando no defraudar a mis compañeros 

de partido ni a los votantes, que fueron muchos. Y a la vez dándonos a conocer a los 

que no lo hicieron y puedan valorar otra forma de gestionar nuestro Ayuntamiento.

Como propósito para el próximo año, seguiremos en la misma línea, dando prio-

ridad al ámbito social de nuestra localidad, intentando poner nuestro grano de arena 

con nuestras sugerencias y las que nos hacen llegar vecinos del municipio.

Por todo ello, desearíamos que en la época que se avecina, ningún vecino tu-

viera un motivo de tristeza en su entorno familiar pero conscientes de que puede 

ser una utopía, al menos contribuiremos a que la situación social vaya mejorando.

Nuestros más sinceros deseos para disfrutar de estas fiestas en armonía y que 

en el 2016 se vean cumplidas todas las expectativas. 

Compromís El Pinós
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Des del coled Des del cole d

En marxa el projecte Xarxa llibres 

Subvencionen als alumnes de 
l’Escola Infantil amb 98.500 euros 

7 alumnes obtenen premi 
extraordinari al rendiment acadèmic

Conformats els consells 
escolars dels centres educatius 

10 estudiants de formació 
reglada reben beques municipals

Durant aquest mes de desembre està obert el període de sol·licitud 
d’ajudes del programa Xarxa Llibres, i per a facilitar els tràmits als 
pares i mares d’alumnes, la Regidoria d’Educació de l’Ajuntament del 
Pinós va dur a terme una reunió informativa amb motiu de l’engegada 
del pla, en la qual van intervenir l’alcalde Lázaro Azorín, l’edil 
d’Educació, Neus Ochoa, i el tècnic municipal d’educació, Javier Monzó. 

El programa d’ajudes està dirigit a l’alumnat que curse ensen-
yaments obligatoris (Primària o ESO) i de formació professional bà-
sica, corresponent-li al Pinós la quantitat de 56.811,36 euros per a la 
primera fase d’aquest projecte. El procés de sol·licitud ha de fer-se 
via telemàtica, a través de la web de la Conselleria, i seran subven-
cionables fins a 100 euros per alumne, sempre que es presenten les 
factures oficials dels llibres adquirits, ja siguen físics, digitals o ma-
terial curricular, i amb l’IVA inclòs. 

Segons van explicar la edil, encara no se sap amb certesa com 
es durà a terme la fase 2, però sí que els llibres quedaran dipositats 
en el centre escolar, i sense complir amb aquesta segona fase no es 
podrà tornar a entrar en el programa el pròxim curs. 

Si no es disposa de connexió d’internet, es poden presentar 
les sol·licituds en la Finestreta Única, i dos funcionaris municipals 
col·laboren en la tramitació. 

Aquest és l’enllaç al portal que la Generalitat Valenciana ha 
habilitat per a aquest programa: http://www.gva.es/va/inicio/
procedimientos?id_proc=17854. 

La Conselleria d’Educació, Cultura i Esport, ha destinat un total de 
98.500 euros al centre del municipi. Els alumnes subvencionats en 
l’Escola Infantil “La Cometa” han sigut 125, dels quals 10 corresponen 
als xiquets d’entre  0 i 1 anys, la qual cosa suposa 15.100 euros; 48 
alumnes, entre 1 i 2 anys amb un muntant de 43.200 euros,  i 67 xi-
quets, de 2 i 3 anys amb un import de 40.200 euros.  

ADEQUACIÓ D’UNA CLASSE 
El curs escolar arrancava en l’Escola Infantil Municipal “La Cometa” 
amb obres de millora en un aula de 2 a 3 anys, instal·lacions que han 
sigut completament remodelades amb la substitució dels taulells i 
l’ampliació d’alguns elements de mobiliari. Les millores les ha rea-
litzat la brigada municipal, la qual cosa ha suposat un estalvi a les 
arques municipals. 

Tot esforç té la seua recompensa, és per açò que la Conselleria 
d’Educació, Investigació, Cultura i Esport, cada any atorga premis 
a aquells alumnes que han cursat els seus estudis amb excel·lents 
resultats acadèmics.  

El Pinós ha obtingut un total de set premis distribuïts pels 
col·legis públics i institut. Tres alumnes del col·legi Sant Antón: Sil-
vana Martínez Rico, Rafael Martínez Rico i Enrique Vidal Martínez i 
altres tres del col·legi Santa Catalina: Marta Amarillo González, Beth 
Gillham Knell i Christian Leal Pérez. Quant a secundària, la jove 
alumna de l’Institut “José Marhuenda Prats” Belén Bonet Jara.   

Aquest premi suposa a més d’un al·licient per a l’alumnat un 
senyal d’identitat en el seu historial acadèmic. 

En l’Institut José Marhuenda Prats els representants electes dels alum-
nes són: Álvaro Ruvira Yáñez, Gerard Monzó Muñoz i Inés Díez Rico; 
per la seua banda els professors triats són: Mario Berenguer López, 
Francisca Ramírez Marhuenda, David Albert López i Mª Desamparados 
Tormo Gonzalvo; i quant als pares han resultat electes Ángeles López 
Deltell i Natalia Rico Ferri, amb una participació del 3,3%. 

En el col·legi Sant Antón els pares triats són: Mª José Salar Cu-
tillas, Gloria María Álvarez Moya, Isabel Torres Sánchez i Mª Carmen 
Pérez Sánchez. Quant als professors, els representants són: Santiago 
Coso Casasús, Luis Antonio Blanco Martínez, Sofia Falcó Jover i Fá-
tima Pérez Carbonell, participant el 6,6 %. 

La junta de govern de l’Ajuntament del Pinós va aprovar ahir di-
marts les ajudes i beques per als estudiants de formació reglada. 

En la convocatòria d’enguany 19 joves van presentar la seua 
sol·licitud, una vegada  reunida la Comissió de Valoració de les aju-
des, es va decidir d’acord amb les bases establides, concedir beques 
a 10 estudiants. 

NOM DE L’ALUMNE AJUDA
Nuria Navarro Poveda 300
Yeray Pérez García 300
Jessica Deltell Amorós 300
Yolanda Albert Cantó 300
Imane Zaaza 300
Marina Albert López 300
Saray Paredes Moreno 300
Rosario María Perea Perea 300
Fátima Zohra El Qassar lazreg 150
Germán Soro Prats 150

COL.LEGI PÚBLIC
SANTA CATALINA...

Després de les festes de Santa 
Catalina, hem tingut uns dies 
especials, diferents, interes-
sants, educatius,...,(aprendre 
i divertir-se).

Xiquets, xiquetes i mestres 
hem realitzat una sèrie d’eixides 
culturals i educatives.

VISITA AL CINE
Divendres passat els xiquets i 
xiquetes d’Infantil del CEIP Santa 
Catalina van poder d’una sessió de 
cinema a Petrer. Aprofitant la nova 
cartellera de Nadal, van veure “EL 
VIATGE DE ARLO”, pel·lícula que a 
més de gaudir ens permet treba-
llar el valor de l’amistat i la família.

Per a molts dels alumnes, 

aquesta era la primera vegada que 

anaven al cinema i tant el  profes-

sorat com l’alumnat ho hem passat 

d’allò més bé.

VISITA A L’AQUARI DE SANTA 
POLA I VAIXELL PESQUER
Els alumnes de 1r i 2n nivell, ens 

hem desplaçat fins a Santa Pola 

per visitar l’Aquari i el vaixell pes-

quer “Esteban González”. Hem 

aprés i ens hem divertit molt.

VISITA A VILLENA – MUSEU 
ARQUEOLÒGIC I JACIMENT 
“CABEZO REDONDO”
Els alumnes de 3r i 4t nivell, vam 

“descobrir” el TRESOR DE VILLENA 

en la visita al Museu Arqueològic, i 
al jaciment del “CABEZO REDONDO” 
on es va trobar eixe tresor. És un 
lloc molt interessant i encara con-
tinuen trobant nous restes.

EXCURSIÓ A XÀTIVA 
Els xiquets i les xiquetes de 5é visi-
taren la ciutat de Xàtiva per conèi-
xer la història i els monuments 
més emblemàtics de la ciutat.

En primer lloc, l’excursió co-
mençà en Llosa de Ranes amb 
la visita de la formatgeria “Ja-
mesa”. Allí l’alumnat va observar 
l’elaboració dels diferents tipus de 
formatges.

A continuació, ja a Xàtiva, 
férem un recorregut a peu per tota 

la ciutat: Porta del lleó, Basílica de 
Santa Maria (la Seu), l’antic hospi-
tal, Ermita de Sant Josep (Porta de 
l’Aljama i Creu de terme), les restes 
romanes, l’Ermita de Sant Feliu, la 
Cava de neu (la nevera), la Cova 
dels lleons (aljub) i finalment, el 
Castell.

Els xiquets i les xiquetes ho 
passaren d’allò més bé i cone-
gueren part de la nostra cultura 
valenciana.

VISITA AL MARQ (Museu 
Arqueològic d’Alacant)
Els alumnes de 6è curs hem am-
pliat els nostres coneixements 
sobre Història amb una visita al 
Museu Arqueològic d’Alacant el 
divendres 20 de novembre.

S’ha completat la visita al 
museu amb un taller d’història, i 
per a continuar hem visitat el cas-
tell de Santa Bárbara.

Les activitats motivadores no paren al 
nostre centre. Ací vos exposem un xico-
tet recull que demostra que l’escola és 
un espai per aprendre passant-ho bé:

Creem i llegim contes tenint en compte 
les emocions, perquè els colors i les sensa-
cions ens ajuden a ser conscients de com 
estem en cada moment i d’aquesta ma-
nera podem controlar millor les nostres 
conductes. 

Fem teatre creatiu (“Una caputxeta 
vermelleta alternativa”). Alumnes de 5é 
Estudiem les Ciències Naturals a partir del 
nostre medi més immediat. Aprenem a valo-
rar, respectar i a conservar els tresors natu-
rals que ens envolten i dels que ens sentim 
orgullosos. (Fem la senda dels gal·lers). Grà-
cies José Carlos! Alumnes de 5é i 6é. Som 
els autèntics protagonistes en les nostres 
felicitacions del Nadal. Alumnes de 4t. 

L’Educació Física ens agrada i desco-
brim moltes coses. Gràcies Julia! 

Col·laborem entre tots. Alumnes del 
3r cicle gaudeixen ensenyant coses als 
d’Infantil que ho passen d’allò més bé amb 
les activitats de: “Apadrinament lector“. 

Reciclem i fem disfresses que cos-
ten ben poc i resulten divertides. “HA-
LLOWEEN” 

COL-LEGI PÚBLIC
SAN ANTÓN
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Medios de ComunicaciónmColaboracionesc
JUNTA LOCAL DE LA ASOCIACIÓN DE LUCHA

CONTRA EL CANCER DE PINOSO 

A finales del año 1.996, Don José “el Metge”, le comentó a Mª Reme 

que una amiga suya de la vecina localidad de Monóvar, que era la 

presidenta de la Asociación de Lucha Contra el Cáncer, le propuso 

que buscase a un grupo de gente para formar aquí en Pinoso dicha 

asociación y retomar su actividad ya que en años anteriores había 

existido.

Fue a principios del año 1.997 cuando su marido Emilio y el men-

cionado Don José quienes convencieron a Mª Reme para que inten-

tasen llevar a cabo tan noble labor, y a todas las personas a quienes 

nos preguntaron le dijimos que nos gustaba la iniciativa y lo que lo 

ibamos a intentar, hasta el día de hoy que sigue en marcha.

Todas las personas que formamos parte de dicha asociación lo 

hacemos de forma totalmente altruista y desinteresada pero pone-

mos todo nuestro empeño en que todo lo que se organice llegue a 

buen fin; y como no, dar las gracias a todas aquellas personas que 

en algún momento han formado parte de la asociación y que ahora 

por distintos motivos no lo están, pero que siguen estando ahí para 

cuando las necesitamos.

Esta asociación desde que se formó hasta nuestros días, intenta 

recaudar fondos para la investigación y así poder avanzar en los di-

ferentes tratamientos para la cura de los enfermos.

Durante todos estos años son varias las actividades que se van 

realizando habitualmente, como la cena, que siempre se celebra en 

el mes de Noviembre, donde se rifan infinidad de obsequios donados 

por comercios y establecimientos de Pinoso.

Otro acto que se realiza todos los años, es la cuestación, dónde 

ponemos mesas con información en el mercado de abastos y huchas 

donde la gente contribuye con su aportación. También hay socios 

que año tras año colaboran con una cuota. En ocasiones la asociación 

ha colaborado en actividades organizadas por el Ayuntamiento.

Ocasionalmente se han celebrado charlas informativas, concier-

tos por la banda de la Unión Lírica Pinosense y Rondalla la Ilusión, 

almuerzos moteros, musicales como el realizado por vecinos de Al-

gueña, y todos con muy buena aceptación por los asistentes; por 

este motivo queremos dar las gracias a todas aquellas personas que 

han decidido que el dinero recaudado sea donado a esta asociación.

Por último, pero muy importante, así lo creemos las personas 

que formamos la junta directiva es nuestro enorme agradecimiento, 

y nunca nos cansaremos de repetirlo, a todos y a cada uno de los 

comercios y establecimientos de Pinoso que todos lo años y ya son 

muchos, siguen donando sus artículos para que en la cena se celebre 

el sorteo y así recaudar gran cantidad de dinero.

Todo esto no hubiese sido posible sin la ayuda y colaboración de 

todo el PUEBLO DE PINOSO.

“GRACIAS“

Asociación de Lucha Contra el Cáncer de Pinoso

Desde el passat 2 de novembre, la nostra emisora local està 

emitint un nou programa radiofonic i totalment en valencià, que 

se emiteix cada primer dilluns de mes, a les 9 de la nit.

Es tracta de “El Mural”, una iniciativa d’Escola Valenciana re-

alitzada per un equip de treballadors i treballadores de RTVV. El 

programa radiofònic tè una hora de duraciò i parla de diferents 

temàtiques relacionades amb el valencià des de diferents àmbits 

i punts de vista.

El propi nom del programa és una declaració d’intencions: un 

mural de veus, de geografia, de cultura, de política, de música i 

de col·lectius. Un mural de diversitat, de diàleg i de democràcia 

participativa. 

Nou programa en Ràdio Pinós 

Cuñas Publicitarias (30”) Precio 30% descuento a los comercios 
de Pinoso

Unidad 3€

Grupo de 48 cuñas / mes
2 diarias (lunes a viernes) - (1 sábado y 1 domingo)

60€ 42€

Grupo de 88 cuñas / mes
4 diarias (lunes a viernes) - (1 sábado y 1 domingo)

100€ 70€

Concepto Importe
Envíos a nivel nacional Doce ejemplares 24€

Envíos a nivel internacional Doce ejemplares 35€

Concepto Importe
Contraportada monocroma 75€

Contraportada a todo color 120€

Toda página impar 47€

Toda página par 58€

Impar inferior (media página) 28€

Par inferior (media página) 29€

Impar faldón inferior (cuarto de página) 18€

Par faldón inferior (cuarto de página) 24€

Tarifas de publicidad en Radio Pinoso

Suscripciones:
Boletín de información municipal El Cabeço
Si estás interesado en renovar tu suscripción contacta con nuestra redacción, a través del 
teléfono de Radio Pinoso (966 97 01 39) o por correo electrónico (radiopinoso@gmail.com), 
indicándonos el nombre y apellidos del destinatario y su dirección completa.

Tarifas suscripciones boletín El Cabeço

Tarifas de publicidad en el boletín El Cabeço

Comparte con 
El Cabeço tus 
experiencias fuera 
de nuestro país
¿Conoces a algún pinosero/a que resida 
en el extranjero? Proponle participar en 
nuestra revista o pásanos sus señas para 
que podamos ponernos en contacto con 
él o ella. 

Se acerca 2016, un nuevo año que afrontamos con 

ilusiones y buenos deseos para todos los oyentes de 

Radio Pinoso, y lectores del Boletín de Información 

Municipal El Cabeço.

Cada día acercamos a nuestros oyentes toda la in-

formación de nuestro querido pueblo, Pinoso. Y con la 

mejor de nuestras sonrisas os acompañamos en vues-

tros hogares o lugares de trabajo cada día.

Desde nuestra página queremos desearos unas 

fiestas entrañables y que sigamos contando con 

vuestra fidelidad en el nuevo año.
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TELÉFONOS DE INTERÉS 

Horario de Autobuses
consultar en la página web del Ayuntamiento de Pinoso

http://www.pinoso.org/accesos-y-transportes/

FARMACIAS DE GUARDIA

Farmacia Laura Mauricio
Diciembre:

Del 7 al 13 y del 28 al 31
Enero:

Del 1 al 3 y del 18 al 24

Telf. 96 547 71 73 

Farmacia Jorge-Pérez
Diciembre:

Del 21 al 27
Enero:

Del 11 al 17

Telf. 96 547 70 68 

Farmacia Del Paseo
Diciembre:

Del 14 al 20
Enero:

Del 4 al 10 y del 25 al 31

Telf. 96 696 61 82 

CURSO DE MONITOR DE TIEMPO LIBRE
Está destinado a jóvenes que deben tener cumplidos los dieciocho años antes de la finalización 
del mismo. El curso se impartirá en el Centro Cívico y Juvenil, en la Plaza de la Ficia (Elda) y 
capacita para desarrollar actividades educativas en el tiempo libre y en centros de vacaciones.
El precio es 134 euros y las plazas son limitadas. Inscripciones: Centro Cultural “El Pinós”

TALLER CENTRO JUVENIL
Durante el mes de diciembre, puedes encontrar las siguientes actividades para los jóvenes 
con edades comprendidas entre los 11 a los 16 años.
• Taller de cocina: del 4 al 18 de 18 a 20 horas
• Tardes de cine: sábado 5 y 12 de 18 a 20 horas
• Decoración navideña: del 14 al 29 de 18 a 20 horas

CURSOS Y TALLERES CONCEJALÍA DE CULTURA
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Ací teniu les fotos que ens han enviat els lectors que han trobat el lloc 
que proposàvem en el número anterior. Enhorabona al guanyador!!!

En esta ocasió hem trobat un altre lloc que estem segurs sabreu 
localitzar. Esperem les vostres fotos, i si sabeu alguna cosa del lloc i 
ens la feu arribar, molt millor. Participa i envia’ns una fotografia on 
aparegues tu i el lloc que et proposem (dient-nos en quin carrer està), 
al nostre correu radiopinoso@gmail.com, o porta-la personalment als 
nostres estudis de Radio Pinós, indicant-nos nom, cognoms i telèfon per 
a poder cridar-te en cas de resultar guanyador.

Entre els encertants sortejarem una impressora multifunció Canon, 
gràcies a l’empresa local Informàtica El Pinós. El nom del guanyador 
serà publicat al pròxim Butlletí de El Cabeço. Data màxima per a rebre 
les vostres fotografies: 29-01-2016

Maria Luisa Sáez Astor i Noa Carce-
lén Sáez ens han enviat la fotogra-
fía amb el seguent comentari: Eixa 
chumenera perteneix al garatge 
de Cascales. Antigament sa mare, 
Isabel i el seu pare, teniem en eixe 
lloc 1 vaquèira on la meu mare 
m’enviava a per llet dels vaques.

c
o

n
c

u
r

s LA GUANYADORAS DEL CONCURS SON Mª LUISA SÁEZ ASTOR 
Y NOE CARCELÉN SÁEZ

CONCURSOS REGIDORIA DE CULTURA

VIII CONCURSO DE NARRATIVA CORTA PINOSO 2016
PREMIOS

200 euros Categoría General (mayores de 18 años) en cualquiera de las dos lenguas de nuestra Comunidad

100 euros Categoría Especial (menores de 18 años) en cualquiera de las dos lenguas de nuestra Comunidad

50 euros Dos accésits

Plazo de presentación Hasta el 22 de marzo de 2016

Fallo 15 de abril de 2016

XVIII CERTAMEN NACIONAL DE POESÍA “MAXI BANEGAS” PINOSO 2016

PRIMER PREMIO 1.100 euros y placa acreditativa

SEGUNDO PREMIO 500 euros y placa acreditativa

CATEGORÍA LOCAL 
Especial Jóvenes entre 12 y 18 años

2 Premios de 100 euros y placa acreditativa

Plazo de presentación Hasta el 15 abril de 2016
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Agenda Cultural aAgenda Culturala

Divendres 18 de 
desembre
PREGÓ DE NADAL 
A càrrec de César Pérez 
Cascales, Regidor de Festes i 
de Mitjants de Comunicació de 
l’Ajuntament del Pinós 
I FESTIVAL DE NADALES 
PEL COR PARROQUIAL
Presidenta: Mercedes Vidal
Director: Francisco José Selva
Piano: Adrián Albert Lozano
Horari: 19:45 hores
Lloc: Església de Sant Pere 
Apòstol

Dissabte 19 de 
desembre
CAMPANYA D’ANIMACIÓ 
COMERCIAL
Horari: A partir de les 11 del matí
Lloc: Plaça del Mercat
Vine a ferte una foto divertida 
amb els teus personatges 
favorits “Stuart” de Los Minions 
i Peppa Pig, o puja al trenet de 
Nadal
Tot estarà animat per la 
batucada “El Soroll”

NADALES AL PINÓS A 
BENEFICI DE CÀRITAS
Amb la participació de: Grup 
de Danses del Pinós, Rondalles-
Corals “Monte de la Sal” i “La 
Ilusión”, Cor Parroquial, Col·legis 
“San Antón” i “Santa Catalina”, 
Unió Lírica Pinosense, 
Jesús Vigueras i Luisa Domenech
Horari: 18:30 hores
Lloc: Teatre-Auditori
Entrada-col·laboració: 3 €

Diumenge 20 de 
desembre
MISSA DE BENEDICCIÓ 
DE LA COVA DEL 
NAIXEMENT
Visites a la Cova del Naixement
Esmorzar popular per a tots i 
jocs de Nadal
Horari: A partir de les 12:00 hores
Lloc: Centre Social Barri de les 
Coves i Cova del Naixement

FESTIVAL DE BALLET 
DE L’ESCOLA DE DANSA 
MUNICIPAL
Horari: 19:00 hores
Lloc: Teatre-Auditori del Pinós

Dimecres 23 de 
desembre
CONTACONTES DE NADAL
“Los cuentos de la Abuela”
Horari: 18:00 hores
Lloc: Centre d’Associacions 
(antiga Casa de Cultura)

Dijous 24 desembre
MISSA DE 
“TARDEBUENA”
Horari: 18:00 hores
Lloc: Església de Sant Pere 
Apòstol

TRADICIONAL MISSA DEL 
GALL
En finalitzar la Missa es cantaran 
nadales davant el Pessebre 
Municipal
Horari: 00:00 hores
Lloc: Església de Sant Pere 
Apòstol i Betlem Municipal

Divendres 25 desembre
MISSA DE NADAL
Cantada pel Cor Parroquial
Horari: 12:00 hores
Lloc: Església de Sant Pere 
Apòstol

MERCAT NADALENC 
A LA PLAÇA DE 
L’AJUNTAMENT
Dia 25
Obertura: 18:00 hores 
El dies  26 i 27 de desembre
Horari: De 11:00 a 14:00 hores i de 
17:00 a 23:00 hores

Dissabte 26 de 
desembre
V CROSS POPULAR SANT 
SILVESTRE
Prova atlètica de convivència 
esportiva amb premis per a les 
millors disfresses
Horari: 17:00 hores
Lloc: Eixida i meta a la Plaça de 
l’Ajuntament
Distància: 5 km
Inscripcions: 2 € a benefici de 
l’associació Ultrafons Solidari i 
sorteig de regals dels comerços 
locals i un cap de setmana en el 
Marjal

CONCERT EXTRAORDINARI 
DE NADAL I SANTA 
CECÍLIA PER LA UNIÓ 
LÍRICA PINOSENSE
Horari: 20:30 hores
Lloc: Teatre-Auditori “Emilio 
Martínez Sáez”
Entrada: 2 €

Diumenge 27 de 
desembre
DIVERNADAL
Activitats: Inflables per a xiquets 
i grans, zona wii, simulador de 
F1, tallers,
esmorzar per a tots els xiquets 

i xiquetes, i per acabar: 
espectacle de màgia:
Magic Dexter presenta: “Dos 
Magias-Tres Potagias”
Horari: De 10:30 a 14:30 hores
Lloc: Pàrquing Municipal

Yorick Teatre presenta:
CENTELLAS EN EL 
SÓTANO DEL MUSEO
D’Alberto Miralles Grancha, 
dirigida per Javier Monzó
Al final de la Guerra Civil i en 
l’actualitat, estan tancats al 
soterrani del Museu del Prado: 
Federico García Lorca, José Ortega 
i Gasset, Rafael Alberti, Margarita 
Xirgú, Pablo Picasso, Luis Buñuel i 
Ramón “Monchito”. Què fan allà i 
quin és el motiu de la tancada?
Horari: 19:30 hores
Lloc: Soterranis del Teatre-
Auditori. Aforament màxim 100 
espectadors
Preu: 7 €

Dimecres 30 de 
desembre
CAP D’ANY INFANTIL
Horari: De 19:30 a 23 hores
Lloc: Centre Social Barri de les 
Coves 
Jocs, karaoke, ball, sopar, 
campanades i cotilló
Preu: 5 €
Inscripció: Centre Cultural El 
Pinós. Places Limitades

Dijous 31 de desembre
CAP D’ANY
Celebració del nou any 2016 amb 
les tradicionals campanades

Horari: 00:00 hores
Lloc: Torre del Rellotge

Divendres 1 de gener
MISSA D’ANY NOU
Cantada pel Cor Parroquial
Horari: 12:00 hores
Lloc: Església de Sant Pere 
Apòstol

Dissabte 2 de gener
CONCERT D’ANY NOU 
AMB JUANA JARA
Un gran concert de dues hores 
amb una de les grans veus del 
país, la nostra paisana Juana 
Jara en directe, per primera 
vegada en la programació de 
Nadal del Pinós
Horari: 19:30 hores
Lloc: Teatre-Auditori “Emilio 
Martínez Sáez”
Entrada: 6 €
Venda anticipada: Dimarts 29 i 
dimecres 30 de 18 a 21 hores i el 
mateix dia del concert a partir 
de les 18 hores

FESTA DE BENVINGUDA 
AL 2016
Música, karaoke, animació 
amb ball i coreografies, taller 
de còctels, concursos i jocs… 
i sorteig de regals entre els 
assistents

Horari: de 20 a 23 hores
Lloc: Centre Juvenil
Recull la teua invitació abans 
d’anar a la Festa al Centre 
Juvenil
Edat: De 11 a 16 anys

Diumenge 3 de gener
The Phantom House presenta:
HANSEL Y GRETEL, LA 
AVENTURA CONTINÚA
El Musical per a tota la familia 
d’aquest Nadal
Després de l’èxit de “Los 
Náufragos y la Isla Perdida”, de 
gira durant dos anys i catalogat 
com un dels millors espectacles 
infantils pel diari “El Mundo”, 
arriba aquest nou llançament, que 
a més comptaran amb la presència 
de l’actriu Claudia Molina (Ana y 
los Siete, Mira Quién Baila, Vive 
Cantando) en el paper de Gretel
Horari: 18:00 hores
Lloc: Teatre-Auditori
Preu: 8 €

Dilluns 4 de gener
DIA DEL PATGE REIAL
Amb motiu de l’arribada de 
SS. MM. Els ReisMags d’Orient i 
mentre esperem la seua
arribada per lliurar la nostra 
carta:
GRAN FESTA
Amb tallers comestibles i 
manuals, música, el nostre racó 
de jocs de circ amb malabars: 
maces, pilotes, plat xinès, 
“zancos” de plàstic per als més 
xiquets i de fusta a partir de 6 
anys... i la carpa de la màgia: on 
tot és possible en nadal: “La llum 
que viatja” i “El llibre acolorit”
Horari: De 17:30 a 19:30 hores

Dilluns 5 de gener
GRAN CAVALCADA DE SS. MM. ELS 
REIS MAGS D’ORIENT
Que repartiran molts regals 
als xiquets i xiquetes del Pinós 
durant el transcurs de la Gran 
cavalcada. Sortiran de l’ermita 
de Santa Catalina per continuar 
el recorregut tradicional de
l’Ofrena de Flors. A la seua 

arribada a la Plaça de l’Ajuntament 
tindrà lloc una Gran Festa amb 
l’adoració al Xiquet Jesuset, 
animació i lliurament de regals per 
les seues Reials Majestats Melcior, 
Gaspar i Baltasar
Horari: 18:00 hores

Dimarts 6 de gener
MISSA DEL DIA DE REIS
Cantada pel Cor Parroquial
Horari: 12:00 hores
Lloc: Església de Sant Pere 
Apòstol

CINEMA-FORUM
Projecció de la pel·licula 
“PHILOMENA”
Director: Stephen Frears. Con: 
Darío Grandinetti, Sandra 
Ballesteros, Nacha Guevara…
Coordina y Modera: Manuel 
Litrán Mira
Divendres 8, a las 20:15 hores
Organitza: Plataforma “El Pinós 
contra la Violencia de Género”

PRESENTACIÓ DEL 
LLIBRE
“PARAULES EN XARXA”
De JULI JORDÀ
Acompañado con la voz y la 
guitarra de Eduardo Faku
Presenta: Andrés Albert Pérez
Dijous 21, a les 19 horas 
Lloc: Centre Cultural “El Pinós”
Organitza: Biblioteca Pública 
Municipal y Regidoria de Cultura 
y Juventut 

MÚSICA
Concert presentació
“AN EVENING WITH”
Amb Ferrán Leal i Guillermo 
Mondéjar
Dissabte 23, a las 20:30 hores
Lloc: Teatre-Auditori

TEATRE-COMEDIA
TELÓN CORTO Presenta 
“HUMO”
Direcció: Manuel Galiana. Con: 
Jesús Cabrero, Isabel Gaudí, 

Carlos Castel y Marta Marín

Diumenge 24, a les 19:00 hores 

Lloc: Teatre-Auditori

Entrada: 5 €

SENDERISME

A “PEÑA DEL ÁGUILA” 
(Pujada al Penyón de Vallada)

Inscripcions: Centre Cultural “El 

Pinós”

Diumenge 24, eixida a les 8 

de matí

Organitza: Regidoria de Cultura y 

Joventut

TEATRE EN ANGLÉS

Face2Face Theatre Company 

Dirigit a alumnes des de 1º de 

ESO a 6º de Primaria 

Colaboren: C.P San Antón y Santa 

Catalina e IES del Pinós

Divendres 29, matí y vesprada

Lloc: Teatre-Auditori

 

FESTIVAL

ESCUELA DE AEROBIC DE 
JUDITH
Dissabte 30, a las 19:00 hores

Lloc: Teatre-Auditori

CARNAVAL

TALLERS CARNAVAL 
2016: PECES DE LEGO
Dissabtes 16, 23 i 30 de gener, 

de 16 a 19:30 hores

Edat: de 6 a 11 anys (De 1r a 6è de 

Primària)

Preu: 15 €

Inscripció: Centre Cultural “El 

Pinós”

Organitzen: Regidories de 

Cultura i Joventut

VIATJE A LA NEU

SIERRA NEVADA
Del 29 al 31 de enero

Preu: 187 €

Preus especials: xiquets de 0 a 5 

anys: 116 € i de 6 a 12 anys: 165 €

Informació i reserva: Centre 

Cultural “El Pinós”

Organitza: Regidories de Cultura 

y Joventut de l’Ajuntament del 

Pinós

PROGRAMACIÓ
N A D A L

GENER



FEBRERO - CONMEMORACIÓN 25 AÑOS DE METEOROLOGIA

MARZO -ABRE SUS PUERTAS EL CENTRE CULTURAL EL PINÓS 

JULIO - INAUGURACIÓN DE LA REMODELACIÓN DEL JARDÍN MUNICIPAL 

SEPTIEMBRE - INACAUTACIÓN  DE 150 PLANTAS DE MARIHUANA

NOVIEMBRE, NUEVA IMAGEN LOCAL SOCIAL BARRI DE LES COVES

DICIEMBRE -EL MONTE COTO YA ES PARAJE NATURAL MUNICIPAL 

OCTUBRE, SE REDUCE LA DEUDA EN MÁS DE 8 MILLONES DE EUROS 

AGOSTO - UNA FERIA CON ATRACTIVAS NOVEDADES

JUNIO  - 75 ANIVERSARIO DE LA NUEVA IMAGEN VIRGEN DEL REMEDIO

ABRIL- NUEVO ASPECTO DE LA CASA DE DON PEDRO

ENERO - CADUCADOS LOS PERMISOS DE INVESTIGACIÓN DEL ALMACENAJE DE 
HIDROCARBUROS EN EL CABEÇO

EL AÑO EN IMÁGENES

MAYO - ELECCIONES MUNICIPALES, EL PSOE OBTIENE MAYORIA ABSOLUTA


